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Обявиха избора на шефа й за противоконституционен,
новите цени на тока, парното и газа не са незаконни
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оминиращото от десетилетие
мнозинство в Столичния общин-
ски съвет срещна вероятно за
първи път непробиваема опози-
ционна стена. И хич не му поне-
се. Общинските съветници от
всички политически групи извън
ГЕРБ отказаха да обсъдят пред-
ложение на управляващата пар-
тия и то дори бе изключено от
дневния ред на последната сесия
на СОС за този политически се-
зон. Управляващите искаха да
спрат достъпа до част от центъра
на София за замърсяващи коли,
което не бе възприето от остана-
лите съветници (стр. 2).

В случая дори не е важно кой
точно доклад събра всички срещу
ГЕРБ. Основното е, че партията
отговори на опозиционното
несъгласие с арогантно и недо-
стойно поведение. Като свикнеш
всичките ти идеи да бъдат про-
карвани безпроблемно години
наред и да се надсмиваш нахално
над безгласната опозиция, е мно-
го трудно да изтърпиш, когато
изведнъж думата й се чува.

Реакцията на ГЕРБ в лицето
на председателя на СОС Георги
Георгиев е достойна за всичко
друго, но не и за уважение. Той
си позволи да тропа обидено с
краче, да ръси предизвикателни
забележки и да отправя открити
заплахи срещу колегите си, кои-
то са в законното си право да
дадат своя глас за едно или друго
решение, без да нарушават някак-
ви правила.
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КЕВР спира да работи.
Това стана ясно след като
Конституционният съд обя-
ви за незаконосъобразен из-
бора на Станислав Тодоров
за председател на регулатор-
ната комисия. Изборът му бе

атакуван от ГЕРБ.
По-късно вчера Тодоров

обяви, че с решението на
съда ефективно КЕВР спира
да работи, а част от решени-
ята на комисията ще отпад-
нат. Решенията, които каса-

ят сметките на хората - за
новите цени на тока, топло-
фикационната услуга и газа,
обаче не са незаконни, стана
ясно от думите му.

Тодоров се обърна към
партиите в НС с молба да

В понеделник ще бъде представена общата програма, но пред
президента няма да бъде обявено името на премиера, стана ясно след
срещата на БСП с “Демократична България” и независими депутати.
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ÊÀÒÎ ÐÀÄÎÑÒ È ÎÏÈÒ

За опасно горещо време през следващите дни предупредиха от НИМХ. На някои места се очаква температурите да достигнат
до 39 градуса. Община Русе разкри пунктове, на които се раздава вода и се измерва кръвното налягане на хората
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започнат колкото може по-
бързо нова процедура за из-
бор на председател. При се-
гашното решение няма как да
бъде определена нова цена
на газа от 1 август.
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ОБЯВА

Въпреки острото обществе-
но недоволство и несъгласие-
то на общинските съветници
от БСП, управляващите в Сто-
личния общински съвет отне-
ха възможността на софиянци
да пътуват с едномесечни кар-
ти по една линия или в метро-
то, както и с талони за 10 пъту-

ÃÅÐÁ îñòàâè ñòîëè÷àíè áåç
åäíîìåñå÷íè êàðòè çà 1 ëèíèÿ
Билетът, купен от шофьор, става 2 лева

Деси ВЕЛЕВА
вания на по-ниски цени. Съвет-
ниците приеха промените в
Наредбата за реда и условията
за пътуване с обществения
градски транспорт така, както
бяха предложени първоначал-
но. Те не се съобразиха с пред-
ложенията на над 150 гражда-
ни и организации, събрани в
рамките на писмените общест-
вени консултации през послед-
ния месец.

В промените се предвижда
с билет от 1,60 лв. пътниците
да могат да ползват по две пре-
возни средства с прекачване до
30-та минута или до 60-та ми-
нута, ако платят 2,20 лева. Пре-
махват се хартиените билети,
а зареждането за еднократно
пътуване ще става на електро-
нен носител. При закупуване-
то на билет от шофьор цената
ще е 2 лева. Еднодневната кар-

та остава 4 лева.
Ученици и студенти вече

няма да могат да пътуват сре-
щу 9 лева по една линия на
месец, а ще трябва да си купу-
ват карта за цялата мрежа от
20 лева. За пенсионерите до
68 години отпада възможност-
та за карта от 11 лева на месец
за една линия, като те ще тряб-
ва да си купуват карта за всич-
ки линии срещу 25 лева. Отпа-
дат и месечните редовни карти
за една линия от 23 лева и за
метро от 35 лева, като за хора-

та остава като единствена
възможност карта за цялата
мрежа от 50 лева, ако е персо-
нализирана. Именно срещу
отпадането на тези възможно-
сти се обявиха от БСП и поис-
каха те да се запазят. “Не мо-
жем да наказваме столичани с
непоискана услуга. Транс-
портът все пак е социална ус-
луга”, заявиха социалистите.
Новите билети ще са в сила
от 1 януари 2023 г., а дълго-
срочните карти ще се издават
от 1 септември.

Заплахи за свикване през цялото лято на заседа-
ния на Столичния общински съвет, докато не се при-
еме предложение на ГЕРБ, отправи вчера председате-
лят му Георги Георгиев. Докладът за създаване на
нискоемисионни зони за автомобили в центъра на
София бе изхвърлен от дневния ред от всички общин-
ски съветици извън ГЕРБ. Това предизвика недовол-
ството на управляващите в общината, а кметът Йор-
данка Фандъкова обвини опозицията, че тя ще носи
вината за замърсяването на въздуха през есента.

Според повечето общински съветници идеята на
ГЕРБ да ограничи движението на определена еколо-
гична група превозни средства в зони от централната
градска част е бутафорна. “Нямаме готовност да
приемем този доклад. Той има нужда от много работа
и подобрения”, обоснова се Иван Таков, председател
на групата на БСП.

“Ще свиквам заседания всеки четвъртък до 17
септември, ако не приемете точката”, “Ако искате,
ме свалете, все ми е тази” и “Всеки ден ще е така,
до победата”, бяха част от изказванията на предсе-
дателя на СОС. В опит да набави мнозинство той
насрочи две гласувания, но при второто събра дори
повече противници на гербаджийското предложе-
ние и така 31 съветници срещу 27 го отвхвърлиха
отново.

Това съвсем разлюти управляващите, които обви-
ниха опозицията, че си “прави майтап със здравето
на хората по изключително циничен начин”. Георги-
ев дори си позволи да нападне общински съветник, че
бързал да почива в Гърция и затова имал против да
се свикват още заседания през лятото. Неприемливо-
то му поведение продължи с изказването “Ще ви платя
ваучера за почивката, хайде стига”. 15-минутна по-
чивка потуши страстите и съветниците гласуваха
дневния ред. По него също имаше редица забележки,
тъй като той включваше рекордните 154 точки, които
няма как да се разгледат за ден.

След като през послед-
ните дни пожари избух-
наха на няколко места в
страната, вчера стихията
обхвана и Сакар. Огънят
се разрази на 1000 декара
сухи треви, пасища и ле-
сонепригодни площи меж-
ду свиленградското село
Студена и тополовград-

Ръководството на УМБАЛ “Александровска” се
е споразумяло със синдикатите за 70-процентно
увеличение на основната заплата на всички медици
в лечебното заведение в изпълнение на колективния
трудов договор. Това съобщи началникът на Клини-
ката по очни болести проф. Александър Оскар. Той
коментира, че това нямало как да е възможно без
отпускането на 35 млн. лв. кредит от Министерския
съвет. Идеята е със заема да се погасят всички про-
срочени задължения, върху които болницата плаща
между 15 хил. и 16 хил. лв. лихва всеки ден.

Увеличението на заплатите ще влезе в сила от 1
август след подписването на анекс към КТД и
утвърждаване на новите вътрешни правила за обра-
зуване на работната заплата.

Новият изпълнителен директор на Агенцията за
хората с увреждания е доц. д-р Георги Йорданов, д.м.,
става ясно от уведомление, публикувано на електрон-
ната страница на АХУ. Според него доц. Йорданов
ръководи агенцията от 18 юли.

Доц. Йорданов е магистър по стоматология и по
здравен мениджмънт. От 23 декември 2021 г. до 16
март 2022 г. беше зам.-министър на здравеопазването.
Беше народен представител от БСП в 44-то Народно
събрание, а в периода 2014-2017 г. е бил изпълнителен
директор на УМБАЛ “Пловдив”, в от 2011 до 2014 г.
- управител на МБАЛ “Св. Мина” в Пловдив.

СНИМКА БТА

Женската група за автентичен фолклор към читалище “Никола Вапцаров-1927 година” в кв. Момина
баня в Хисаря ще участва в Националния събор на народното творчество в Копривщица за пети път

Ùå óâåëè÷àò
çàïëàòèòå â
Àëåêñàíäðîâñêà
áîëíèöà ñúñ 70%

Ãåîðãè Éîðäàíîâ
å íîâèÿò øåô
íà Àãåíöèÿòà çà
õîðàòà ñ óâðåæäàíèÿ
Аида ОВАНЕС

Ïîæàð ñå ðàçðàçè è â Ñàêàð ïëàíèíà
ското село Радовец. По-
късно пожарът бе локали-
зиран, като няма опасност
за населени места и хора.

Локализиран бе и по-
жарът, който избухна
около 17,30 ч. в сряда и
бушува часове в южната
индустриална зона на
Бургас. Огънят е тръгнал

от складова база, в която
се съхранявали отпадъци
за рециклиране. Постра-
дали няма, нанесени са
сериозни материални
щети. Сред огнеборците
също няма ранени. В
четвъртък стана ясно, че
няма превишение на нор-
мите за опасни частици

във въздуха край жк “Ме-
ден рудник”.

Ден по-рано голям
пожар се разгоря в ка-
занлъшката местност
“Старите лозя”. В гасене-
то му се включиха и доб-
роволци, а движението бе
отклонено по обходен
маршрут.

Ñêàíäàë â ÑÎÑ
çàðàäè îòõâúðëåíî
ïðåäëîæåíèå íà ÃÅÐÁ
Деси ВЕЛЕВА
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От “Демократична Бълга-
рия” също изразиха оптимизъм
за съставянето на кабинет с
третия мандат. Това стана ясно
след срещата на техни предста-
вители с “БСП за България”.

“Виждаме знаци, че нараст-
ват шансовете за съставяне на
правителство с третия мандат”,
коментира съпредседателят на
ДБ Христо Иванов. Той при-
зова за време, търпение и про-
фесионализъм.  За ДБ не е про-
блем премиер да е Асен Васи-
лев, тъй като вече са работили
с такъв вариант при първия
мандат.

За демонстрирано желание
да се направи опит за редовно
правителство от страна на ДБ
потвърди и лидерът на БСП
Корнелия Нинова след среща-
та. От думите й стана ясно, че
на нея е обсъдена общата про-
грама, по която не е имало се-
риозни различия. Били са пред-
ставени и предложенията на
“Има такъв народ”, които не са
участвали в изготвянето на до-
кумента. Те вече са получени
писмено и са разпратени до
всички, като отговори се очак-
ват до днес вечерта. “Така ще

Замразяване на търговете за отда-
ване под наем на паркингите до ком-
плекс “21 век” и пред хотел “Аида”
искат от БСП в Хасково. Позицията
на партията беше обявена от общин-
ските съветници Камен Тодоров, Бог-
дан Кирилов и Даниел Йорданов. Спо-
ред тях обектите със 145 паркоместа
се държат от частна фирма и те са
най-апетитните и доходоносните, а об-
щината може да печели добре и да ги
развива.

Търговете трябва да се проведат на
2 август. Депозитът за участие в него
е в размер на 65 256 лева. Наемната
цена за паркингите е за 120 месеца.
Този, който спечели търга, ще трябва
да преведе по сметката на кметството
близо 800 000 лева.

“Процедурата, по която община

Преструктурирането на гранични-
те управления обсъдиха на среща зам.-
председателят на НС и депутат от
Ямбол Кристиан Вигенин и ми-
нистърът на вътрешните работи Бойко
Рашков. Според Вигенин това трябва
да става при пълна защита на служите-
лите, да се отчитат всички аспекти и да
се гарантира социалната сигурност и
спокойствието на служителите.

Повод за срещата стана закрива-
нето на Граничното полицейско уп-
равление в Болярово и пренасочва-
нето на част от служителите към
ГПУ в Елхово и към новосъздадено-

От понеделник започват разговорите за имена за новото правителство

ÁÑÏ â Õàñêîâî èñêà çàìðàçÿâàíå íà òúðãîâå çà ïàðêèíãè
Хасково смята да проведе търговете, е
крайно притеснителна”, заяви Камен
Тодоров. Според него малките и сред-
ните предприятия са лишени от учас-
тие в търга и се стеснява достъпът ос-
новно до представители на едрия биз-
нес. Той смята, че предвиденият депо-
зит за участие в търга е първият огра-
ничителен критерий и сумата не може
да се получи от кредит.

Според Богдан Кирилов най-сму-
щаващото е, че сумата за целия на-
емен период от 120 месеца трябва да
бъде платена преди подписване на до-
говора.

Мерки за синята зона в Хасково
предложиха социалистите. Според тях
всеки живеещ в центъра  трябва да има
място за паркиране в зоната на поло-
вин цена от сегашната. Те настояват

за замразяване на поскъпването на “па-
яка” и скобите, спиране разширяване-
то на зоната и поне 20% от местата й

да са предвидени за хора с уврежда-
ния, пенсионери, бременни жени и
майки с деца до 2 г.

È ÄÁ ñà îïòèìèñòè çà
ñúñòàâÿíåòî íà êàáèíåò

затворим програмата до края на
седмицата и ще можем да обя-
вим, че   имаме единодушие, за
да започнем от понеделник

разговори по структура и име-
на за правителство”, заяви Ни-
нова. Тя потвърди за единоду-
шие, че премиерът трябва да е

името на премиер да бъде обя-
вено пред президента. Първо
ще се изкача приемането на ан-
тикорупционния закон в зала.

БСП се срещна и с незави-
симите депутати, отделили се
от ИТН. От името на народни-
те представители министърът
на спорта в оставка Радостин
Василев каза, че той и колегите
му са наясно, че българският
народ очаква да няма избори.
Той обаче изрази скептицизъм
към заявената диалогичност от
страна на ИТН. “Ние имаме
предимството да сме партия,
която може да разговаря с всич-
ки, независимо от техните раз-
личия”, коментира в отговор
Корнелия Нинова. Тя отрече
БСП да води разговори с от-
делни депутати от ИТН за от-
цепване на нови от групата.

След срещата с независими-
те депутати лидерът на БСП
потвърди, че надделява мнение-
то за политически кабинет.
“Слагаме ясни правила, прин-
ципи и ги разписваме, който се
отклони от тях, ще носи отго-
ворност за нов провал на пра-
вителство”, коментира още
Нинова.

Главният прокурор Иван Гешев, който за пореден път бе привикан на изслушване в
парламента, е изпратил на депутатите 120 тома с материали за резултатите от работата
на държавното обвинение, правомощията на главния прокурор и предложения за промени
в Наказателния кодекс. Те бяха раздадени на членовете на правната комисия. Миналата
седмица Гешев пак им занесе книжки за правомощията си. Тогава бе извикан заради
скандала с експертизата на снимките от спалнята на бившия премиер Бойко Борисов.

Седем души на високи нива в държавата са сред разследваните за корупция през
миналата година, заяви Иван Гешев по време на заседанието.

Депутатът от ПП Мирослав Иванов първо попита главния прокурор защо няма
наказателно преследване на корупцията по високите етажи на властта. Вместо да отго-
вори, Гешев се оплака, че МВР не изпраща достатъчно сигнали на прокуратурата за
организираната престъпност и отбеляза проблемите с пътнотранспорните произшест-
вия. Гешев посочи, че резултатите в борбата с корупцията по високите етажи на властта
не са достатъчно задоволително, заради остарелия Наказателен кодекс.

Специализираната прокуратура за миналата година е предала на съд 66 души за
корупционни престъпления. Сред тях са били министър и зам.-министър. Той обвини
МВР, че през последната година не е подало нито един сигнал до прокуратурата за лице,
което е от действащото управление.

Âèãåíèí îáñúäè ñ Ðàøêîâ
ïðîìåíèòå â ãðàíè÷íèòå óïðàâëåíèÿ

Ãåøåâ ïðàòè 120 òîìà íà äåïóòàòèòå

то ГПУ в Резово. Вигенин информи-
ра за срещите си с кмета на община-
та и със служителите и изтъкна про-
блемите, които се създават от про-
мените в структурата на граничната
служба. Те са свързани с риск от
засилването на обезлюдяването на
района. Освен това за част от служи-
телите алтернативата е или да на-
пуснат гранична полиция, или да при-
емат работа в Резово, което е физи-
чески невъзможно. Министър Раш-
ков пое ангажимент всички социал-
ни въпроси да бъдат решени спра-
ведливо.

СНИМКА БТА

от ПП, но имена още не са
обсъждани. Срокове също не са
поставяни. Нинова отхвърли
възможността в понеделник
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Извънредна проверка на
“Топлофикация София” заради
високата задлъжнялост на топ-
лофикационното дружество за-
почва КЕВР. Това стана изве-
стно по-рано вчера, като про-
верката е след получено писмо
от “Булгаргаз” за просрочени
задължения за доставка на при-
роден газ в размер на над 328
милиона лева. Председателят
на КЕВР Станислав Тодоров е
издал заповед за извънредната
проверка, която трябваше да
започне вчера и да приключи
до 5 август. С решението на
Конституционния съд обаче
това се спира, стана ясно по-
късно от думите на Тодоров.
Спира се и решението на регу-
латорната комисия от по-рано,
с което тя изиска спешно ин-

Ïðàâèòåëñòâîòî ïðåêðàòÿâà ìåìîðàíäóìà ñ „Äæåìêîðï”

„Áóëãàðãàç” ãîòîâà äà ñïðå ãàçà íà ñòîëè÷íîòî ïàðíî

формация от държавните дру-
жества относно мерките, кои-
то предприемат за предотвра-
тяване на кризата с доставките
на газ през зимния период.

Към 18 юли 2022 г.
задълженията на “Топлофика-
ция София” към “Булгаргаз” са
в размер на 328 228 561 лв.
Размерът на този непогасен
дълг на най-големия потреби-

тел на природен газ в страна-
та, натрупан основно в перио-
да януари-юли 2022 г., поста-
вя газовото дружество в тежка
финансова ситуация и застра-
шава енергийната сигурност
на страната, се казва в писмо-
то на “Булгаргаз”, изпратено
до всички компетентни държав-
ни институции.

“Булгаргаз” настоява за не-

забавни мерки на държавно
ниво за погасяване на задълже-
нията на “Топлофикация Со-
фия”. Ако просрочените
задължения не бъдат заплате-
ни в срок до 20 август, “Бул-
гаргаз” възнамерява да прекра-
ти от 1 септември договора за
доставка на природен газ, за да
може да се гарантират достав-
ките за останалите клиенти.
Газовият доставчик обявява, че
няма да планира доставка на
заявените от “Топлофикация
София” количества за септем-
ври и ще предприеме действия
за събиране на вземанията си
по съдебен ред, включително и
обезпечителни мерки.

Средно потребената енер-
гия от потребителите на цент-
рално топлоснабдяване в Со-

фия за сезон 2021/22 е с 12%
по-малко в сравнение с пред-
ходния отоплителен сезон, со-
чат данните на “Техем”. Също
с 12% по-скъпо е струвал оба-
че отоплителният сезон на
потребителите в сравнение с
миналата година. Това основ-
но се дължи на по-дългия с 13
дни период на отопление в
сравнение със сезон 2020/
2021, на по-ниските среднод-
невни температури и на пови-
шената цена на енергията от
юли 2021 г.

53% от потребителите ще
получат изравнителна сметка,
в която имат сума за получа-
ване или сума, равна на на-
числената енергия през сезо-
на. 47 процента имат суми за
доплащане.

ÊÅÂÐ ñïèðà äà ðàáîòè
КС обяви за незаконен избора на Станислав Тодоров, решенията
за новите цени на тока, парното и газа не са незаконни

 СНИМКА БТА

Конституционният съд (КС) обяви
за противоконституционен избора на
Станислав Тодоров за председател на
Комисията за енергийно и водно регу-
лиране (КЕВР). Той губи поста си, а
част от решенията на комисията в по-
следните пет месеца могат да се оспор-
ват от заинтересованите страни.

Висшите съдии обявиха за противо-
конституционно решението на Народ-
ното събрание от 9 февруари 2022 г. за
избиране на председател на КЕВР, се
казва в съобщение на Конституцион-
ния съд. Решението на КС е взето с 9
гласа. Единствено съдия Соня Янкуло-
ва е подписала решението с особено
мнение. След обявяване на решението
ГЕРБ-СДС поиска незабавно изслушва-
не на министъра на енергетиката Алек-
сандър Николов.

Според правния портал Lex.bg. по-
следицата от вчерашното произнасяне
на конституционните съдии е, че Ста-
нислав Тодоров никога не е бил наче-
ло на регулатора. Това значи, че се
“отваря вратата” за оспорване на ре-
шения на КЕВР, приети след встъпва-
нето на Тодоров на поста. Това не
означава автоматично, че всички ре-
шения на КЕВР може да бъдат поста-
вяни под въпрос, а евентуално единст-
вено тези, при които неговият глас е
бил решаващ за формиране на мнозин-
ство - членовете са се разделили 3 на
2 и той е бил третият.

В решението на КС е отбелязано, че
“участниците в процедурата по избор
при нейното започване са формирали
легитимни правни очаквания, почива-
щи на действащата правна уредба, че
процедурата ще завърши в съответст-
вие с правния режим, съобразно който
е започнала”. Междувременно обаче с
промени в Закона за енергетиката се
промениха изискванията за стаж в сфе-
рата на енергетиката за заемане на

длъжността “председател на КЕВР”.
При приемането на решението народ-
ните представители, участващи в про-
цедурата, са били лишени от възмож-
ността при равни правни условия да
внасят предложения за кандидатури за
ръководител на КЕВР, смята КС.

С решението на КС се казва, че из-
борът на шефа на КЕВР е противокон-
ституционен. Това има значение за ак-
товете на комисията и за бъдещето на
комисията, заяви по-късно на прескон-
ференция Станислав Тодоров. Той оба-
че обясни, че решенията на КЕВР, ко-
ито засягат всички граждани - за нови-
те цени на тока, парното и газа, не са
незаконни. Причината е, че те са взети
единодушно и неговият глас не е бил от
решаващо значение. По отношение на
цената на парното - реалното поскъпва-
не по неговите думи би било с около
120%, но комисията е намерила вари-
ант то да бъде по-малко, включително
като е спряла субисидиите на ВЕИ-про-
изводителите. Всички тези решения,
които касаят сметките на гражданите,
са валидни, заяви Тодоров.

От думите му не се изясни кой
следва да изпълнява длъжността пред-
седател на комисията до избора на нов
от Народното събрание. Според екс-
перта по конституционно право доц.
Наталия Киселова решението на КС
влиза в сила веднага. “Съветът на
юристите в комисията е, че няма ва-
лидна хипотеза, при която бих могъл
да упълномощя някого да ме замества,
при положение че вече знам за реше-
нието на съда”, каза Тодоров.

Тодоров се обърна към партиите в
НС с молба да стартират колкото може
по-бързо нова процедура за избор на
председател. При сегашното решение
няма как да бъде определена нова цена
на газа от 1 август, изтъкна Тодоров.
Той допълни, че с решението на КС
ефективно КЕВР спира да работи - няма
как да бъдат валидни негови заповеди,
включително за работата на админист-
рацията.

В момента, в който бъде обнародва-
но решението на КС, сме готови да за-
почнем процедура за избор на предсе-
дател, обяви по-касно шефът на енер-
гийната комисия в парламента Радослав
Рибарски. Надявам се да се явят повече
кандидати, допълни той.

Правителството е
решило да прекрати ме-
морандума с корпора-
цията Gemcorp (“Джем-
корп”), съобщи преми-
ерът в оставка Кирил
Петков. “Прекратихме
го, за да изчезне тази
тема от общественото

Преди дни стана
ясно, че в комисията
предстои да бъдат из-
слушани премиерът Ки-
рил Петков, финансови-
ят министър и ми-
нистърът на енергети-
ката. Председателят на
комисията Емил Георги-

Èçáîðúò áå àòàêóâàí îò ÃÅÐÁ
Станислав Тодоров встъпи в длъжност на 10 февруари 2022 г. Още

на 8 март Конституционният съд образува дело за избора му. Реше-

нието на Народното събрание бе атакувано от депутати от групата

на ГЕРБ, които твърдяха, че с него е погазен принципът на правовата

държава. Това е станало с промените на критериите, на които да

отговарят номинираните за поста, предприети след откриването на

процедурата за избор на нов регулаторен шеф. “Процедурата по

избора на председател на КЕВР е започнала при действието на едни

материални предпоставки за изискванията, на които трябва да

отговаря кандидатът за председател на КЕВР, а е завършила при

други”, заявиха тогава от ГЕРБ. Преди да бъде номиниран за предсе-

дател на КЕВР, Тодоров изкара около седмица като зам.-министър на

енергетиката. При назначението му бе посочено, че Тодоров има

девет години мениджърски опит в сектор енергетика по време на

работата си в “Ей И Ес Марица Изток 1”.

пространство”, комен-
тира той, но не уточни
как се е стигнало до ре-
шението. С прекратява-
нето на меморандума,
който досега правител-
ството защитаваше, е
натоварен енергийният
министър в оставка

Александър Николов,
който го подписа в края
на март. Това няма да
доведе до плащания от
българска страна, заяви
Петков пред бТВ.

Заради подписания
от правителството ме-
морандум за привлича-

не на 1 млрд. долара ин-
вестиции в зелена енер-
гийна трансформация с
базираната във Велико-
британия Gemcorp и
американската “Ай Пи 3
Корпопейшън” (IP3) бе
създадена и временна
парламентарна комисия.

ев коментира, че този
меморандум не е опасен
за България. На въпрос
дали ДАНС потвържда-
ва публичната информа-
ция за намеса на руски
капитали в “Gemcorp”,
Георгиев отговори от-
рицателно.
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НАКРАТКО

Испанският министър на
екологичния преход и вице-
премиер Тереса Рибера за-
яви, че страната отхвърля
плана на Европейския съюз,
според който всяка държава
трябва да намали потребле-
нието на газ с 15% до про-
летта, съобщават вестници-
те “Ел Мундо” и “Ел Паис”.
“Ние защитаваме европей-
ските ценности, но не мо-
жем да приемем жертва, за
която дори не са ни поиска-
ли предварително мнение”,
каза Рибера. Според него
предложението “не е нито
най-ефективното, нито най-

Румънският министър на околната среда, водите и гори-
те Танжош Барна обяви, че някои местни администрации
ще трябва да наложат ограничения върху използването на
питейна вода, предаде агенция Аджерпрес.

Кризисен щаб към правителството ще наблюдава засег-
натите от сушата райони и ще предприеме действия в на-
селените места с недостиг на питейна вода. “Колкото и да
ни е жал за доматите, водата за питейни и битови нужди е
скъпа, пречистена вода, която е преминала през много про-
цеси на пречистване и филтриране, затова трябва да я из-
ползваме за това, за което ни е необходима”, заяви Барна.

Швейцария може да въведе режим на тока. Това ще
стане чрез регионални прекъсвания на електрозахранване-
то, ако енергийната криза в Европа доведе до недостиг на
електроенергия през зимата, пишат медиите. По думите на
Майкъл Франк, директор на асоциацията VSE на швейцар-
ските електроенергийни компании, се планират все по-стро-
ги мерки за пестене на енергия.

Новоизбраният президент на Шри
Ланка Ранил Викремесингхе положи
клетва и официално застана начело
на островната държава. Той бе
избран със 134 депутатски гласа, а
конкурентите му Далес Алахаперума
и Анура Кумара Дисанаяке получиха
съответно 82 и 3

Â Ðóìúíèÿ ðåæèì íà âîäà,
â Øâåéöàðèÿ - íà òîê

Èñïàíèÿ íÿìà äà íàìàëè
ïîòðåáëåíèåòî íà ãàç

справедливото”.
Министърът каза, че

“каквото и да се случи”, ис-
панските семейства няма да
трябва “да търпят прекъсва-
ния на газа или електриче-
ството”. Рибера коментира,
че ще работят с Европа по
всичко, свързано с този
енергиен преход - страната
също е готова да стане зе-
лен водороден център, но
няма да приемат мерки, ко-
ито смятат за несправедли-
ви.

Запасите на газ в Испа-
ния са над 80%, а в Европа
- около 50%.

СНИМКИ БТА

Премиерът Марио Драги (в средата на втория ред) бе посрещнат и изпратен с аплодисменти
в парламента. Въпреки призивите да не подава оставка той го направи. Според него,
щом коалицията се е разпаднала, голяма част от италианците не са представени

ЕС утвърди седмия
пакет санкции

Съветът на ЕС одобри седмия

пакет от санкции срещу Русия. Той

включва частично ембарго върху ру-

ското злато, вписване в санкционния

списък на 55 физически и юридически

лица, разширяване на списъка на сто-

ките с двойна употреба, забранени за

износ, написа председателят на ЕК

Урсула фон дер Лайен в Туитър. Със

същото решение всички съществува-

щи санкции срещу Кремъл бяха

удължени до края на януари 2023 г.

Храните и торовете не са включени

и търговията с тях е разрешена.

Още 500 милиона евро
военна помощ за Киев

Първият дипломат на ЕС Жо-
зеп Борел разкри след среща на
Министерската контактна група
по отбраната, че ще бъдат отпус-
нати още 500 милиона евро военна
помощ на Украйна. “Държавите
членки се съгласиха да мобилизи-
рат пети транш за по-нататъшна
подкрепа на въоръжените сили на
Киев”, написа той в Туитър.

ЦРУ: Няма данни
здравето на Путин
да е влошено

Директорът на ЦРУ Уилям
Бърнс заяви на форум по сигурност-
та в американския курорт Аспен, че
няма разузнавателни данни за не-
стабилно или лошо здравословно
състояние на руския президент
Владимир Путин. “Има много слу-
хове за здравето на Путин и, до-
колкото можем да кажем, той е
напълно здрав”, каза Бърнс.

Перу разби мрежа за
детска порнография

Перуанската полиция е аресту-
вала 40 членове на международна
организация за детска порногра-
фия, ръководена от САЩ и Европа.
Те са част от група с 255 членове
в 17 страни, се уточнява в изявле-
ние на властите. Разменяли са
снимки от сексуален характер с
лица на възраст от 10 до 16 години.

Буря наводни столицата
на Нова Зеландия

Силна буря се стовари върху
новозеландската столица Уе-
лингтън и предизвика наводнения.
Вятър със скорост 130 км/ч предиз-
вика вълни с височина седем метра.
Заради лошото време повечето по-
лети до града и фериботните
услуги бяха отменени.

Италианският премиер
Марио Драги подаде остав-
ка. В началото на заседание-
то на Камарата на депутати-
те той заяви, че няма нужда
да се провежда, защото отива
при президента Серджо Ма-
тарела. Лидерът получи до-
верието на Сената в сряда
вечерта без участието във
вота на “Пет звезди”, “Лига”
и “Форца Италия”, което не
му позволи да продължи ра-
ботата си.

Камарата на депутатите
посрещна Драги с аплодисмен-
ти и той развълнуван каза:

Ìàðèî Äðàãè
ïîäàäå îñòàâêà
Италианският премиер спечели вота
на доверие, но загуби коалицията

“Благодаря! Понякога и цент-
ралните банкери използват
сърцата си!” И уточни: “След
случилото се в Сената, отивам
при президента на страната да
съобщя решенията си”.

В палата Куиринал той бе
посрещнат с всички почести
на премиер, но си отиде след
разговора със Серджо Мата-
рела без този ритуал. Това
показва, че Драги е подал ос-
тавка. Потвърди го и офици-
алното комюнике на прези-
дентството. Правителството
на Драги издържа 18 месеца.

Правителството ще про-

дължи да изпълнява задълже-
нията си само по текущи дела.
Бъдещата ситуация се обмис-
ля от държавния глава. Очак-
ва се датата на предсрочните
избори да е 2 октомври. Спо-
ред проучвания 65 на сто от
италианците не искат пред-
срочен вот и предпочитат
Драги да изпълни мандата си
докрай.

Наблюдателите отчитат, че
най-доволни от ситуацията са
Силвио Берлускони (“Форца
Италия”) и лидерът на “Ита-
лиански братя” Джорджия
Мелони, която бе в опозиция.

Двамата са разговаряли по
телефона след вота в Сената.

“Италия ще се завърне към
един период, който би могъл
да бъде дори по-нестабилен
от това, което сме виждали
досега”, посочи държавната
секретарка по европейските
въпроси Лоранс Бун, бивш
главен икономист в ОИСР.

Акциите на фондовите
борси в Италия се сринаха,
след като Марио Драги пода-
де оставка и страната се озо-
ва във вихъра на поредната
политическа криза, предадоха
световните медии.



2022

ПЕТЪК
22 ЮЛИ

Арогантност

Безнаказаност
Ина МИХАЙЛОВА

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

За пореден път дело-
то за катастрофата край
Своге, при която загина-
ха 20 души, удари на
камък. Апелативният съд
в София върна обвини-
телния акт на прокура-
турата, за да го прера-
боти отново. Ако съдим
по досегашната практи-
ка, това едва ли ще про-
мени нещо.

Някак удобно проку-
ратурата не може да на-

мери достатъчно състоя-
телни мотиви, че инци-
дентът е и заради некаче-
ствените строителни ра-
боти и материали, с кои-
то предишната власт уси-
лено градеше магистрали
и пътища. Заради катаст-
рофата през 2018 г. ос-
тавки подадоха тогаваш-
ните министри на ГЕРБ
Николай Нанков, Вален-
тин Радев и Ивайло Мос-
ковски. И твърдяха, че
нямат вина. Като мираж
изглежда да бъде доказа-
на вина на фирмата
изпълнител, на надзора
или на длъжностни лица
от системата на АПИ,
срещу които бяха по-
вдигнати обвинения.
Близо четири години
след трагедията виновни
засега няма, единствено
шофьорът е с обвинение
за превишена скорост.
И има реална възмож-

ност да остане единст-
веният обвиняем. Напук
на експертизи и незави-
сими експерти, които
неведнъж обясниха, че
пътят не е отговарял на
стандартите и е една от
причините за тежкия
инцидент.

Колко щеше да е лес-
но за Темида, ако само
шофьорът беше обвинен.
А то? Банална строител-
на афера? Също като
тези с ремонта на “Гра-
фа”, със строежа на бар-
бекюта по терасите или
с “Апартаментгейт”.
Помните ли как бяха ту-
ширани тези проблеми?
С оставки или смени на
разни “бушони” - къде
архитект, къде замест-
ник-кмет, къде техниче-
ско лице.

Генерално обаче про-
блемите стоят. Те не
могат да се решат нито

със замитане, нито със
смяна на “бушони”. За-
щото са еманация на
порочния Модел, срещу
чиято реставрация днес
битката е най-важна.
Става въпрос за просло-
вутия тарикатлък, за
онова бъркане в кацата
с мед, от които страдаме
всички. А най-лошото е,
че нито жертвите, нито
обществото получават
справедливост.

Кои са виновните за
трагичния инцидент
край Своге? Заради не-
способност ли аргу-
ментите на прокурату-
рата не издържат в
съда? Защо точно по
тези “шумни” дела ре-
зултатите са нулеви?
Докога пълната безна-
казаност ще руши ин-
ституциите и ще ликви-
дира малко по малко
държавата ни?

От стр. 1

Невъздържаното по-
ведение на “новото”
лице на ГЕРБ достигна
до персонални обиди и
иронизиране на колеги-
те му. То говори или за
липсата на политически
опит, или за факта, че
ГЕРБ искат да наложат
като норма подобно не-
пристойно държане.

Да припомним, че
никому неизвестният

Георгиев пое поста пре-
ди година от предшест-
веника си Елен Герджи-
ков, който бе принуден
изненадващо да подаде
оставка и да отвори път
на “професионализма и
енергията”.

Сега виждаме колко
са били верни думите на
Бойко Борисов тогава, че
Герджиков е “възпитано
и културно градско мом-
че”, като го сравняваме
с наследника му, който

очевидно не се е научил
кога да си държи езика
зад зъбите. Фриволното
му поведение е забеле-
жимо не от вчера и може
да е приемливо за редо-
ви съветник, но не и за
председател на общин-
ския съвет. Ако случай-
но от ГЕРБ го гласят за
бъдещ кандидат-кмет,
опозицията ще има за
какво да празнува.

Георгиев може да взе-
ме пример от кмета

КОЛОНКАТА НА

Ñâîáîäà
“Учеше ме, майко, ти със притчи
да обичам всички като теб.
Бих обичал, майко, бих обичал,
Но ми требва свобода и хлеб.”
Какво ли е това мистериозно измерение,

наречено Свобода. Струва ми се, че Свобода-
та е онзи дух в човека, който не може да се
променя. Той не е нито Вяра, нито Идея, той
е просто цялостното съчетание на онова
същество, наречено Човек. Може би това е
причината, поради която тези шестимата,
осъдени в тунела на Гарнизонното стрелби-
ще, се лишават от живота си и застават с
песен на уста пред дулата на оръжието. И не
само те, а още много други хора.

“Тоз, който падне в бой за свобода, той не
умира...”

И те наистина и днес са живи. Факт е, че
ние всички днес сме тук, за да почетем тяхно-
то безсмъртие. Даже, може би, за да почетем
и нашата Свобода.

Фактически Свободата е онова нематери-
ално измерение, което никога не може да бъде
чуждо. Няма чужда свобода. Тя е толкова лич-
на. Тя не може да се променя, нито като вя-
рата, нито като идеологията.

Свободата явно е някакъв род отговор-
ност, както пред обществото, така също и
пред самата личност. Тя дори не може да
бъде свързана само с истината.

Днес, за съжаление, свободата се превърна
в стока, която безпрецедентно се продава. Це-
ната може да бъде различна. Свидетели сме
на безцеремонна продажба на хора, на човеш-
ки органи,  на език, на история, че дори и на
цели държави. Безобидно наричаме такива
хора с мекото название предатели. Не, мили
хора, това не са обикновени предатели. Това
са най-съвременни убийци. Терористи от нов
тип. Хора, за които личната човешка свобода
е загубила смисъла си и се е превърнала в сред-
ство за печелене на пари. Тя вече единствено
има само материално значение. Нима онези
шестимата не искат да слушат днес песента
на птиците, нима те не биха желали да ви-
дят първите стъпки на децата си, на внуците
си, нима не биха желали и те да изграждат
бъдещето на страната си?

Всеки върви мълчаливо и безразлично по па-
ветата на улиците. Стремят се колкото
може по-бързо да стигнат до онази сила, с
която ще вземат властта, за да отнемат
колкото може повече свобода от хората и да
я превърнат в безличие.

Къде изчезнаха личностите на България?
Къде отива България?
Обезсмислянето на свободата е едно от

най-големите кощунства над човека и приро-
дата.

Моят вулкан, в който вярвам, е творчест-
вото. Той не избухва нагоре, а се взривява
вътре в личността. Това също е вид свобода.

Сега, когато по границите ни бушуват по-
жари, кажете ми откровено, не е ли мо-
ментът, в който трябва да върнем онази Све-
товна награда за мир, дадена на Вапцаров от
Световния съвет за мир?

“Борбата е безмилостно жестока.
Борбата както казват, е епична.
Аз паднах. Друг ще ме смени и...

толкоз.
Какво тук значи някаква си личност?!”

Йорданка Фандъкова. Тя
също се ядоса на вчераш-
ната обединена опози-
ция, но след като с овла-
дян глас я обвини за
бъдещите замърсявания
на въздуха в града, го
удари на молба и накрая
побърза да излезе от за-
лата.

С подобно поведение
ГЕРБ са тръгнали по
правилния път - към не-
успех на следващите
местни избори.
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Те трябва да бъдат представени достойно и атрактивно, смята
бизнес консултантката, пътешественичка и кинорежисьорка,
избрала да живее тук заедно с приятеля си американец На стр. 8

ЕЛЕНА КРАПЧЕВА е родена

в София, от 7-годишна

живее с родителите си във

Франция, където баща й

работи за българска фирма.

Завършва гимназия в София

и се връща в Париж. Там се

дипломира със специалност

“Международни отношения

и дипломация”. Продължава

образованието си в Бриз-

бейн, Австралия, по между-

народна политика и разре-

шаване на конфликти.

Работила е като финансист

в инвестиционна фирма в

САЩ, експерт по финанси

и хедж фондове в Сингапур,

Тайланд, имала е собствен

бизнес във Флорида.

В момента е консултант

по бизнес развитие в Бълга-

рия. Тя е пътешественичка,

влогърка, а вече е факт и

първият й документален

филм.
Интервю на
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

ЕЛЕНА КРАПЧЕВА:

 Госпожице Крапчева, с Ва-
шия филм “Подслон в Тайланд:
Заседнали в рая” се открива па-
норамата “Кино за пътешест-
веници”, организирана от  “По-
зор”. Това е едно от многоброй-
ните приключения във Вашата
биография на пътешественик и
може би едно от най-продължи-
телните...

- С моя приятел Майкъл въоб-
ще не бяхме предвидили по-дълго
присъствие в Югоизточна Азия;
никой не очакваше този КОВИД,
а Тайланд беше първата заразена
страна след Китай. И преди още
Европа да пламне, там бяха взети
спешни мерки - маски, вечерен час;
две седмици след като се разбра,
че нещо се случва, в Тайланд за-
твориха границите и обявиха, че
това ще продължи 2-3 седмици.
Тъкмо бяхме пристигнали и се
чудехме какво да предприемем -
щяхме да пътуваме в Индонезия,
да минем през Малайзия, да спрем
в Сингапур... Но трябваше да из-
чакаме, докато отворят границите,
за да продължим. След трите сед-
мици разбрахме, че няма как да
осъществим нашите планове, и
решихме да се приберем в Бълга-
рия. Но границите бяха затворе-
ни, тайландските власти удължа-
ваха визите ни всеки месец и така
откарахме година и половина.
След като пандемията се разрази
по целия свят, нашите семейства
се притесняваха и ни съветваха да
се връщаме по-скоро. Благодаре-
ние на строгите и своевременни
мерки в страната, се оказахме в
един Тайланд, в който за 1 година
имаше само 4000 заразени. Тоест,
цяла година, преди да започнат да
отварят границите, бяхме на си-
гурно място и можехме спокойно
да обикаляме страната.
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Елена и Майкъл във Велико Търново

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

 Премиерната прожек-
ция на филма Ви беше през
юни. Направили сте версия и
на английски език. Каква ще
бъде съдбата му оттук на-
татък?

- Оригиналната версия на
филма е на английски, а пре-
миерата, която направих в
кино “Люмиер”, беше без-
платна и много лична, в тесен
кръг от близки и приятели;
присъстваха и хора, които
бяха чули по медиите. Това
беше моят начин да споделя
милото гостоприемство на
тайландците и да изкажа бла-
годарността си към хората,
които ни подслониха в своята
страна. Не знаех какво да
очаквам, защото това е първи-
ят филм, който правя през
живота си. Но след прожек-
цията почти се разплаках - при
мен идваха хора и ме питаха
къде може да гледат филма
още веднъж, дали го има в ин-
тернет; едно момиче искаше
на своя рожден ден, вместо да
почерпи гостите си в заведе-
ние, да наеме зала и да гледат
заедно моя филм. Стана ми
много приятно, че филмът по
някакъв начин е докоснал хо-
рата, които за час и половина
не са мислили за нищо друго,
наслаждавали са се и сякаш са
изкарали една ваканция в Тай-
ланд. Ще видим на първата
официална прожекция пред
публика, която може би пове-
че знае и е пътувала, какви ще
бъдат отзивите, надявам се да
им хареса. Нямам представа
какво човек прави с филм,
който е създал... освен да го
пусна в интернет и хората да
го гледат безплатно. Съветват
ме да кандидатствам на фес-
тивали, но те са към края на
годината и този месец очак-
вам да получа първия отговор.

 Извън екзотика, което
си представят повечето
хора, когато се спомене име-
то Тайланд, какво Ви напра-

Аютая, Тайланд

ви най-силно впечатление?
- Хората свързват Тайланд

преди всичко с красиви пла-
жове, защото не познават кул-
турата, планините, племената,
които живеят в тях, храната,
която е много вкусна... Ако
онези, които отиват в Тайланд,
стъпят извън плажовете и раз-
гледат малко повече от култу-
рата или по-големите градове,
или пък повървят из улиците
на Банкок, ще открият много
интересни неща.

 Вие сте експерт по
международни отношения,
по финанси и хедж фондове,
сега сте консултант по мар-
кетинг и бизнес развитие в
България. А Вашият спътник
в живота и в пътешествия-
та е авиокосмически инже-
нер, американец, когото сте
довели да живее в София.
Как се съвместява всичко
това?

- На този въпрос си пред-
ставям една музикална компо-
зиция, в която има по-високи
и по-ниски тонове, по-бавно
и по-бързо темпо - всички те
заедно изразяват едно чувст-
во, една страст и тази музи-
кална композиция звучи тол-
кова хубаво и хармонично.
Ние сме различни хора, които
по някакъв начин си прили-
чат, аз съм израснала в Бълга-
рия, той - в Америка, но меж-
ду нас има една много краси-
ва хармония.

 Когато чуват истории
на пътешественици, хората
се питат - не трябва ли чо-
век да има много пари, за да
обикаля света.

- Хората се питат много
неща: казват си, че нямат до-
статъчно пари, смятат, че са
много стари и не могат да
пътуват, или пък имат много
работа, деца, изплащат заеми...
Аз съм имала късмет, защото
след образованието си наме-
рих добра работа, която ми
позволяваше да пътувам,
включително и служебно. Но
извън това, в събота и неделя,

когато съм била свободна,
следях как се движат цените
на нискотарифните авиоком-
пании, дори веднъж си бях
купила билет за 1 долар - с
допълнителните такси ми из-
лезе общо 6 долара едно пъту-
ване от Сингапур до Тайланд.
Пътувала съм от България до
Италия за 15-20 евро. Не съм
супербогат човек и предпочи-
там да похарча пари да си
наема гид, който да ми разка-
же повече за някое място, или
да опитам местна храна, вме-
сто за скъп хотел или само-
лет. Имам приятели, които са
пътували с велосипед или на
автостоп. Парите не са преч-
ка да пътуваме, пречката е в
самия човек - ако има до-
статъчно желание, винаги се
намира начин.

 Може ли с всекиго да
предприемем пътуване, из-
пълнено с много неизвестни?

- Така се е случвало, че съм
пътувала повече сама, откол-
кото с хора; когато работех-
ме в Сингапур, всички бяха
толкова уморени, че на пове-
чето ми приятели не им се
ходеше никъде в почивните
дни. Но малкото пъти, в кои-
то съм пътувала с групи или с
приятели, е било прекрасно.
Човек може да предприеме
пътуване с всекиго и ще на-
учи много неща за себе си и за
другите. Не казвам, че със си-
гурност ще бъде успешно и
много леко, но трябва да сме
отворени към всякакви

възможности и не бива да се
ограничаваме заради компа-
нията.

 Посетили сте над 100
страни. Какви уроци оста-
ват след всяко следващо
пътуване - като житейски
опит, мъдрост и изводи как-
во трябва или не трябва да
повтаряте?

- В повечето случаи си
давам сметка колко малко по-
знавам света и как след всяко
пътуване очите ми се отварят
все повече за неща, които съм
смятала за даденост. Поняко-
га човек изпада в тежки ситу-
ации, които колкото конфуз-
ни и странни може да бъдат,
толкова се и помнят; учи се
как да говори с другите на
език, който не познава, да из-
лиза от ситуации, които може
да са опасни и страшни или
просто неочаквани. С много
такива малки камъчета опит
може да изградиш една гради-
на от прекрасни преживява-
ния.

 Кои места в България
показахте най-напред на
Майкъл и какви са неговите
впечатления?

- Първото ни пътуване
беше до Пловдив - страшно
много му хареса, след което
посетихме Велико Търново, в
който той така се влюби, че
може би това е за него най-
любимият град в България.
Купих му един наръчник с
най-интересните места у нас
и той си направи план за пъту-
ване из страната. Има места,
на които още не съм го завела
- като Рилските езера. Иска ми
се да правим преходи из пла-
нината. България много му ха-
ресва и е много въодушевен,
че ще живеем тук.

 Имаме вълшебна стра-
на, в която е събрано всичко-
то природно богатство, ис-
тория, архитектура, тради-
ции, култура... Нещо в стра-
тегията ли грешим или не
знаем как да се рекламира-
ме, та не можем да привле-
чем такъв интерес, какъвто
има към други кътчета на
планетата?

- България е много богата
и като култура, и като при-
родни дадености, но тотално
ни куца организацията. На
много места липсват насочва-
щи указателни табели, инфор-
мацията е оскъдна, историите
не са разказани по интригу-
ващ начин - в много случаи

просто са изброени факти,
имена и дати. Трябва възмож-
но най-скоро да коригираме
това.

Току-що с Майкъл се
връщаме от Унгария и Слова-
кия - много съм впечатлена от
техните исторически места,
от музеите, които са предста-
вени по най-съвременен на-
чин. В България имаме много
неща, които можем да пред-
ставим достойно и атрактив-
но! Посетихме различни ар-
хеологически обекти у нас,
свързани с траките, които са
доста занемарени и ако човек
не отиде с гид, няма нищо да
разбере. България може да
прави много пари като тури-
стическа дестинация и е жал-
ко, че пропускаме тези
възможности.

 Как решихте с Майкъл
да се установите в Бълга-
рия?

- Стана малко случайно.
Имах свой бизнес в Щатите,
който в един момент фалира,
и се чудех каква стъпка да
предприема. В това време
срещнах Майкъл. Живяхме
два месеца в Аржентина и
разбрахме, че искаме да сме
заедно. Споделих му, че смя-
там да се прибирам в Бълга-
рия, и той каза, че ще дойде с
мен. Напусна работата си,
продаде си къщата и тръгна.
В момента планира да учи
български, опитва се да чете.
А аз винаги много съм искала
да си живея в България, но
работата ми е била такава, че
ме е отвеждала в други стра-
ни. Сега, освен с консултант-
ска дейност, съм ангажирана
и с една българска уеб аген-
ция, а това, че мога да пъту-
вам и да работя онлайн, страш-
но ми допада.

Искаме България да ни
бъде дом, да пътуваме и да се
прибираме тук. На Майкъл му
харесва, че България предлага
различни възможности и ако
човек има планове и идеи,
може да ги осъществи. Много
бизнеси, които отдавна са раз-
работени в Щатите, тук все
още са новост. Допада му, че
хората са много находчиви,
приветливи, общителни, гово-
рят достатъчно английски, че
той да не се губи из града,
ходи с колата, пазарува, готви
в къщи, когато съм на работа.
Имаме си наша среда, прияте-
ли, с които се срещаме и об-
щуваме.

Áúëãàðèÿ
èìà...
Áúëãàðèÿ
èìà...
Áúëãàðèÿ
èìà...
Áúëãàðèÿ
èìà...
Áúëãàðèÿ
èìà...
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дълбок копнеж за силна обич и ласка, за-
реждащи с криле и вдъхновение. Авторка-
та ни прави съпричастни и на скръбни,
тежки мигове по своя неспокоен път:
“Закъсняло време”, “Зимна балада”, “Не-
изпито вино”. Съвсем очаквано е присъ-
ствието в стихосбирката и на темата за
самотата, неизбежен спътник на огромна
част от творческия свят. Нестихваща го-
рест обзема в стихотворенията “Сама”,
“Писмо от рая”, “Драма”, “Носталгия за
мечта”, “Зима” и много други творби. Са-
мотата в поезията й се отличава с внуши-
телното си тягостно относително тегло, но
поетесата намира сили в себе си, които й

помагат да опази своя дух, изливайки в стих горчилки,
житейски несгоди и непоклатимата си човешка и творче-
ска същност. В книгата си авторката е включила и сво-
еобразен отдушник от тежкото психологическо натовар-
ване на преживяванията си - облекчаващ цикъл от благо-
родни и доброжелателни посвещения, добронамерени,
искрени приятелски шаржове и автографи. Всички те
носят живителния полъх на много доброта и неугаснала
добросърдечност.

Вече доста години наблюдавам стремителното про-
фесионално присъствие на Стоянка Митева-Балева в
днешния ни поетичен свят и чувствам изисканите й кри-
терии, когато предлага нещо за публикуване. В същото
време никога не парадира с претенции за висока литера-
турна култура, но винаги ни предлага продукция от ви-
сок калибър. Такава прецизна е и в новата си стихосбир-
ка. В стихотворенията отсъства каквато и да е изкустве-
на и натрапчива превзетост - всичко е дълбоко изживяно
и изстрадано от чувствителната й душевност. Стоянка
Балева е творец с будни сетива, улавя пулса и темпера-
турата на живота, вълнува се и своевременно всичко
излива с верния си социален барометър. Стихът й е
винаги изпипан, стегнат и динамичен и нерядко прибягва
до услугата на рефрена, за да изригне дълбоко вътрешно
напрежение. В поезията й винаги звучи силно езикът на
социалната справедливост, ненавистта към долнопробна-
та демагогия, фалша и политическото лицемерие.

Погледната в цялостен план, новата й стихосбирка
“По хълма на времето” е безспорен нов творчески успех,
а в тематично отношение я утвърждава като един от
респектиращите ярки представители на съвременната ни
социално-гражданска поезия.

Историята на Русия,
закодирана в картина
на български художник

Ето такова откритие направи мой
познат, побелял ценител на изкуство-
то, когато видяхме картината “Мечка-
та и вълците” на Владимир Де Владов.

Аз гледах картината очарован. Впе-
чатлен бях от северния сюжет и май-
сторството на художника.

- Интересна картина! Силно худо-
жествено внушение. Изпитвам усеща-
не, че съм на това пусто място и ми се
иска да помогна на мечката, заобико-
лена от дебнещите вълци... Целта им
вълча е ясна, да й отнемат достояние-
то от нейния лов... - споделих аз.

Ценителят на изкуството не ми
отговори. Той гледаше хипнотизиран
картината.

- Не е само това, което виждаш... -
каза тихо той. - Това не е обикновена
картина.

И добавя с някакво озарение в очи-
те:

- В тази картина виждам закодира-
на историята на Русия от един век!
Историята от момента, когато Ленин

“Мечката и вълците”, художник
Владимир Де Владов

Редактор Боян БОЙЧЕВ

БЕЛЕТРИСТИКА

Скъпи читателю!

В приложението за литература,
изкуство и култура Денчо Владими-
ров ни разказва за една пророческа
картина.

Новата книга на Стоянка Ми-
тева-Балева представя Продрум
Димов.

Приятно четене.

ОТ РЕДАКТОРА

Денчо ВЛАДИМИРОВ

пристига с пломбиран вагон в Петер-
бург и държи своята историческа реч,
качен на броневик на гарата... После
се знаят събитията. Следва револю-
цията, раждането на новата руска
държава. И оттогава до днес Русия е
все тъй заобиколена, ей като тази
мечка, от вълци, които искат да й от-
немат това, което има... Какво ли не
изтърпя - все вълчи набези и блокади:
Антантата, нападение от японците,
постоянни саботажи, дискредитации,
блъфове за вътрешни врагове, докато
се стигна до подкокоросването от
Запад на хитлеристите да я нападнат
вероломно. Пак с цел отнемане на бо-
гатствата на Русия, покоряването на
народа й. Не престанаха вълчите на-
бези и след войната срещу руската
мечка. Обградиха Русия отвред с во-
енни вражески бази, работиха с десе-
тилетия, за да предизвикат отвътре
разпад на държавата, спретнаха й
подла перестройка отвън, появиха се
продажните Горбачов, Елцин, Яков-
лев... Разпадна се СССР, който възпи-
раше вълчите апетити. И обръчът
около руската мечка продължи да се
затяга с още по-силна вълча стръв.
Заредиха се безумните санкции сре-
щу мечката, стотици на брой...

Моят приятел извади от джоба си
лупа и разгледа с нея картината.

- Картината е стара, съдя по бои-
те, рисувана е преди повече от дваде-

сет години. Значи...
- Какво? - наострих внимание аз.
- Значи картината е и... пророчес-

ка! - усмихна се той. - Картината е
пророкувала... и сегашните събития в
Украйна с руската мечка и вълците!
Вълците от Западната джунгла си
отгледаха там подло и коварно за три
десетилетия вълче, което с годините
се превръщаше в хищен местен банде-
ровски вълк, накратко да го наречем
Банди... Ето го порасналото вълче на
картината сред останалите вълци.
Художникът само е маркирал вълци-
те като брой, но то се видя по сегаш-
ните събития около Украйна, че те са
множествена глутница от цял свят.
Глутница от ламтящи и точещи зъби
за руското богатство! Впрочем слу-

шам радио и чух тия дни как един
голям вълчи началник от Западната
джунгла наперено се похвали, че те,
вълците с вратовръзки, от години
въоръжавали Банди и го обучавали
как да работи със зъбите си. Та зато-
ва той успешно устоявал на реакция-
та от лапите на руската мечка. И всич-
ко това - ей го закодирано в картина-
та! И като метафора за руската съдба,
и като истината за това, което се случ-
ва по тези славянски земи! Ако ти си
обграден от вълчи зъби, приятелю,
няма ли да се изправиш и да размахаш
лапи като тази руска мечка?! Кажи,
ама честно?! Без да си кривиш душата
като български търгаш - политик!

Мълчах, впечатлен от прозрение-
то. И си мислех - ето наистина как
историята на една държава и народ
от един век могат да бъдат показани
в една обикновена картина.

В тон с моите мисли, ценителят на
изкуството додаде:

- Съжалявам, не съм богаташ. Не-
пременно бих купил тази картина и
бих я поставил в най-голямата излож-
бена зала на ООН. Нека светът я гле-
да и сред вълчия вой да се чуе исти-
ната за Русия. Тази Русия, която за
нас, българите, си остава братска
страна, с братски народ, въпреки зло-
вредните думи на чужденците - нагле-
ци, посещаващи земята ни, освободе-
на някога от... руската мечка.

Респектиращ глас в социално-гражданската поезия

Продрум ДИМОВ

Този глас звучи на особено висока ок-
тава и в най-новата поетична книга на Сто-
янка Митева-Балева - “По хълма на време-
то”, която ни предлага столичното издател-
ство “Пропелер”. И в това издание автор-
ката остава вярна на себе си, сродявайки
своя солиден творчески потенциал със со-
циално-гражданската тема. Книгата се
състои от четири цикъла - “По стръмната
пътека”, “Разминаване”, “Сама” и “Посве-
щения”.

Още в първото стихотворение “По хълма” усещаме
полъха на неспокойния дух на авторката, която не може
да понася опасния нравствен срив на днешния объркан
ден. Подобна сюжетно-тематична линия е втъкана в ка-
навата и на стихотворенията “Илюзия”, “Танго на илю-
зиите”, “Утро зад маските” и други от първия цикъл. Във
втория цикъл “Разминаване” се потапяме в нежния, не-
изживян пълноценно интимен свят на лиричната герои-
ня, която ни покорява с невероятното си чистосърдечие,
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Прекрасен начин да избя-
гате от жегата и шумоте-
вицата на града е да посе-
тите интересния Природо-
научен музей в троянското
село Черни Осъм. То е разпо-
ложено на северните скло-
нове на Средна Стара пла-
нина, по двата бряга на ед-
ноименната река. В района
се намира и резерватът
“Стенето”, който е част от
Националния парк “Центра-
лен Балкан”. Музеят разпо-
лага с три зали. В тях може
да се разгледат над 700 екс-
поната, които предават
илюзията, че човек е сред
природата. Напълно реалис-
тично е усещането, разхож-
дайки се между препарира-
ните животни.

В Атракционната зала са
представени едри бозайници.
Веднага грабва вниманието
семейство благородни елени,
мъжкият се нарича рогач, жен-
ската - кошута. Внушителна е
кафявата мечка - в зависимост
от ареала, който обитава, оц-
ветяването й е от светлокафя-
во до черно. Скалният орел е
най-едрата дневна хищна пти-
ца с размах на крилата 220
см, обяснява за ДУМА Йор-
данка Якимова, експерт мар-
кетинг и реклама в музея.

Ìå÷êà ðåâå, âúëê
âèå â ×åðíè Îñúì

Надежда УШЕВА

Природонаучният музей събира фауната на
Централна Стара планина в стотици препарирани
животни, колекция от пеперуди очарова

Други животни от горската
фауна са семейство сърни.
Мъжкият се нарича сръндак и
има рога, а женската - сърна.
Тук е изложен и вълкът. В
залата се намира още един
представител на едрите бозай-
ници - дивата свиня. Харак-
терно за нея е, че кучешките
зъби силно нарастват и се
показват навън. Семейство
видри са хищни бозайници,
обитаващи скалисти брегове
на реки, блата и езера. Видра-
та е отличен плувец и лови
жертвите си още под водата.
В зала “Атракционна” се чу-
ват записи на рев на мечка,
виене на вълк и грухтене на
дива свиня.

В следващия салон чрез
фотоси са отразени природни
забележителности от района, а
в остъклените витрини са из-
ложени различни риби (бал-
канска пъстърва, главоч, бал-
канска черна мряна, бяла мря-
на, речен кефал и др.), земно-
водни (дъждовник, тритони,
жаби - бумки, крастави жаби,
чесновници, дървесница и др.)

 Каква посещаемост има му-
зеят средно на година, предизвик-
ва ли интерес у публиката?

- Посещаемостта за изминалата
година е 24 501 души, като за
първото шестмесечие на 2021 г.
посетителите са били 11 201. За
първата половина на 2022 г. оба-
че, те са 15 946. Всички събития,
които музеят организира, експо-
зициите и мястото, на което се
намира, предизвикват голям инте-
рес. Сами извеждаме статистика от
Google Analytics, където всекид-
невно гости пишат отзиви, качват
снимки и препоръчват посещение-
то. Силно впечатление у хората
оставят едрите бозайници и осо-

Ïåøåõîäíè è âåëîñèïåäíè
òóðîâå ïðåäëàãàò ïîçíàâàòåëåí
è àòðàêòèâåí òóðèçúì

бено колекцията от над 9000 пе-
перуди и други насекоми. Гордеем
се с добро посещение от учениче-
ски и туристически групи, лагери,
зелени училища. Дори деца на го-
динка се усмихват на животните и
се учат да възпроизвеждат техни-
те звуци.

 Институцията предлага и
образователни програми - разкаже-
те за тях.

- Те са на разнообразни теми и за
различни възрасти. Чрез тях подра-
стващите се докосват до природата
и уникалното биоразнообразие на
Средна Стара планина и България.
Музеят надгражда знанията, натру-
пани в училище, и е атрактивно мя-

сто за съпреживяване с цялото се-
мейство.

 Какви изненади сте подгот-
вили през лятото?

- Планирани са три дни на про-
фесията рейнджър и три гостуващи
изложби. Това са Натура 2000 Зеле-
ни Балкани, карикатури на XXV Га-
бровско биенале, хибридна докумен-
тална изложба “Мечка - беглец от
цивилизацията”. Предстоят и нови
експозиции. Участваме и в редица
фестивали. С всички наши дейности
обогатяваме културния живот на
община Троян. Ще стартираме пе-
шеходни и велосипедни турове в
региона, предлагайки познавателен и
атрактивен туризъм.

 Как и откъде набавяте експо-
натите? Какъв е пътят им до
музея?

- Както във всички природонауч-
ни институти, основната цел е съхра-
нението на съществуващата експо-
зиция. Няма целево попълване или
подновяване. До музеите достигат

индивиди, пострадали при ПТП или
при други условия, но не винаги те
стават за обработване и излагане.
Мисията ни е съхраняване на ко-
лекциите и предлагане на природо-
научни знания.

 С какво е ценен този музей?
- Запознаване с животинското

биоразнообразие на региона, раз-
пространяване на природонаучни
знания и такива за опазване на окол-
ната среда, живот в хармония с при-
родата. Музеят е културна инсти-
туция от местен и национален ма-
щаб.

 Какви са реакциите на хора-
та? Споделят ли впечатленията
си с екипа?

- “Много ни хареса!” - това са
думите, които чуваме всеки ден!
Положителните коментари може да
се видят в нашия профил в интер-
нет, а също често се вписват прият-
ни впечатления в книгата на музея.
Така разбираме, че мисията е
изпълнена.

СНИМКИ АВТОРКАТА И ПРИРОДОНАУЧЕН МУЗЕЙ В ЧЕРНИ ОСЪМ

и влечуги (костенурки - блат-
на, сухоземна; гущери, смок
стрелец, смок мишкар, жълто-
уха водна змия, сива водна
змия, пепелянка, усойница),
които живеят в Средна Стара
планина. И още над 120 вида
птици (скален орел, кръстат
орел, ястреби, мишелов, бухал,
забулена сова, горска улулица,
щъркели, чапли, лебеди, пати-
ци, славей, синигер, папуняк,
земеродно рибарче, авлига, си-
нявица, черешарка, червенуш-
ка и др.). Тук се намира и
жълтоглавото кралче - най-мал-
ката птичка в Европа!

На втория етаж любопит-
ните погледи ще привлекат
бозайници, сред които благо-
родни елени, елен-лопатар, ча-
кали, дива коза, диви котки,
белки, златки, катерици, лалу-
гери, диви зайци. А във фото-
си са представени техните
местообитания. В отделна зала
са подредени над 9000 пепе-
руди и насекоми, дарени от
семейство Щиркови през 2017
г. Преди повече от 40 години
проф. Тодор Щирков дарява на
музея 48 кутии с препарирани
пеперуди. След време синът

му проф. Петър Щирков посе-
щава музея и вижда колко до-
бре е поддържана колекцията
на баща му. Той решава да дари
и останалите, близо 180 кутии.
Тази експозиция е най-инте-
ресната, отбелязва Якимова.

Началото е поставено
през 1956 г.

Илия Христов Илиев, ме-
стен учител по биология, с
ученици от кръжок в черно-
осъмското училище започва
проучвателна и събирател-
ска дейност за онагледяване
на уроците по биология, като
препарира птици и бозайни-
ци. Любопитната сбирка,
подредена в училищните ко-
ридори, привлича природо-
любители от цялата страна.

През пролетта на 1976 г.
тя е разположена в специ-
ално построена сграда и от
1 януари 1977 г. е преуст-
роена в отдел “Природа”
към Окръжния исторически
музей в Ловеч. През 1992 г.
експозицията придобива
статут на Природонаучен
музей. Днес той работи все-
ки ден от 8 до 17 ч.

Целта е да отрази фауна-
та на Централна Стара пла-
нина. В едно посещение
зрителите могат да се запо-
знаят с толкова животни,
колкото в природата труд-
но се срещат за десет годи-
ни. Показвайки красотата и
разнообразието на живо-
тинския свят, музеят е пре-
красен кът за естетическо и
екологично възпитание, до-
бавят домакините.

И с готовност отговарят
на въпросите на ДУМА.
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“Работата по стартиране-
то на мерки за подпомагане
на земеделските производите-
ли стигна до успешен край.
Осигурихме безпрецедентни
3,4 млрд. лв. за българските
земеделци до края на 2022 г.”,
заяви министърът на земеде-
лието д-р Иван Иванов, кой-
то отчете свършеното от яну-
ари до юни 2022 г. от Мини-
стерството на земеделието.
“Само за 7 месеца в услови-
ята на КОВИД-криза и по-
следствията от войната в
Украйна успяхме заедно с ко-
алиционните и европейските
ни партньори, с българските
земеделци да постигнем по-
вече, отколкото е направено
досега за сектора”, каза ми-
нистърът.

Той посочи, че е трябвало
да бъдат постигнати няколко
основни цели, сред които оси-
гуряване на продоволствена-
та сигурност на страната и
подпомагане на българските
земеделци, така че те да бъдат
конкурентоспособни и да

Осигурихме безпрецедентните
3,4 млрд. лв. за българските
земеделци до края на годината
и срещу това очакваме
резултати, отчете аграрният
министър Иван Иванов

Ïîêàçàõìå çà ïðúâ ïúò îò
ïîñëåäíèòå 30 ã., ÷å çåìåäåëèåòî
ìîæå äà áúäå ïðèîðèòåò

“

произвеждат качествена про-
дукция с висока добавена
стойност на достъпна цена.

“Показахме за пръв път от
последните 30 години, че зе-
меделието може да бъде при-
оритет за изпълнителната
власт. С всички наши дейст-

вия. За това свидетелства и
големият размер на национал-
ни средства, насочени към
българските земеделци - 3,4
млрд. лв.”, заяви министър
Иванов. За сравнение - общи-

ят финансов ресурс, разпре-
делен за земеделски стопани
през 2019 г., е 2,9 млрд. лв.,
през 2020 г. - 2,8 млрд. лв., за
м.г. - 2,6 млрд. лв., а за т.г. -
3,4 млрд. лв. Средствата ще
бъдат усвоени от земеделски-
те производители до края на
годината под формата на раз-
лични програми и държавни
помощи, каза министърът.
Но, давайки тези средства,
държавата търси и обратни
резултати, заяви Иван Ива-
нов.

Министерството на земе-
делието успя след преговори
с Министерството на финан-

сите да осигури допълнител-
ни средства за държавни по-
мощи в размер на близо 600
млн. лв. С тях общият ресурс
за 2022 г., който ще получат
българските земеделци, възли-
за на близо 1 млрд. лв. с ак-
цент върху малките и сред-
ните производители, отчете
Иванов. “Всичко това, което
направихме, е необратим
процес. Летвата вече е висо-
ко вдигната и всеки в това ми-
нистерство трябва да гони
тези високи цели и нива на
подпомагане на земеделските
стопани”, обобщи министър
Иванов.

Екипът на министер-
ството завърши и преда-
де на ЕК Стратегическия
план на България, по
който страната ни ще
получи над 16 млрд. лева
за следващите пет годи-
ни. Планът бе започнат
преди три години, но
екипът на министър Ива-
нов работеше усилено, за
да го довърши и предаде
в Брюксел. Министърът
съобщи, че вече около
40% от проблемите са
изчистени. Един от тях е
налагането на тавани на
директните плащания от
100 000 евро, което вече
е окончателно. Амбици-
ята ни е в края на сеп-
тември да имаме финал-
но одобрен Стратегичес-
ки план и от началото на
следващата година той да
започне да се прилага,
заяви аграрният ми-
нистър в оставка.

Данни на МЗм

Изградени са  43
склада към държавни-
те горски стопанства
и държавните ловни
стопанства, като пред-
стои те да станат 56,
за директна продажба
на дърва за огрев на
местното  население.
Обемът дърва, който ще

Още следващата седмица Държавен фонд “Земеде-
лие” ще успее да отвори прием на проекти по под-
мярка 7.2 “Инвестиции в създаването, подобряването
или разширяването на всички видове малка по маща-
би инфраструктура” от Програмата за развитие на
селските райони, където за пръв път е договорен
огромен бюджет от 300 млн. лв., стана ясно на отчета
на Министерството на земеделието. “Това, което
правим, е революционно, в края на програмния пери-
од отваряме сериозен бюджет за общините”, заяви
министърът. На въпрос откъде ще бъдат осигурени
тези извънредни средства, Иван Иванов обяви, че това
е резултат от продължителна работа на ведомството
с Европейската комисия, така че неусвоеният ресурс
от агроекологичните плащания и парите от неотваря-
ната мярка за широколентов интернет за селата с
бюджет от 43 млн. лева да се използват за общински-
те проекти. Изключително важно е, че средствата по
този прием ще бъдат използвани изцяло за инфраст-
руктура в селата - водопровод, канализация, ремонт
на улици. Предвидили сме и необходимите законода-
телни промени, така че съществуващите до момента
пречки за одобряване на проектите на някои общини
да бъдат преодолени, подчерта Иванов.

С решение на МС тази седмица бе одобрен про-
ектът за новата Програма за морско дело, рибарство
и аквакултури (ПМДРА) за периода 2021-2027 г. и тя
ще бъде изпратена за одобрение на ЕК, съобщи ми-
нистър Иван Иванов. Той допълни, че програмата е
с бюджет 237 335 486 лв., като за седем месеца на-
стоящият екип на МЗм приключи работата по нея.
По старата рибарска програма (2013-2020) не са до-
пуснати загуби на средства за 2021 г. и е запазена
тенденцията за устойчивост, като тази година, както
и последните две, отпуснатите средства възлизат на

16 ìëðä. ëâ. ïî Ñòðàòåãè÷åñêèÿ ïëàí

С плана се увеличава
подкрепата за малките и
средните стопани чрез
засилване на преразпре-
делителното плащане и
чрез налагането на тава-
ни на директните плаща-

ния от 100 хил. евро на
стопанство. За да засили
конкурентоспособността
на българското земеде-
лие, правителството взе
решение за увеличаване
на държавното съфинан-

сиране за развитие на
селските райони от 15 на
60%. “Това не се е случ-
вало досега и ни добли-
жава до големите страни
членки на ЕС”, заяви
министър Иван Иванов.

около 27 млн. лева. Министър Иванов прогнозира, че
и за 2022 г. финансовият план ще бъде изпълнен и
няма да има загуба на средства по програмата. Про-
ведени са преговори с ЕК за допълнително откриване
на кризисни мерки по програмата през следващите
месеци в подкрепа на сектор “Рибарство” за справя-
не с последствията от войната в Украйна, като раз-
ходите за тези мерки ще бъдат допустими със задна
дата - от 24 февруари 2022 г.

Ãîòîâà å íîâàòà Ïðîãðàìà çà ìîðñêî äåëî

Îòâàðÿò ïðèåì
íà îáùèíñêè ïðîåêòè
çà 300 ìëí. ëâ.

Ïîâå÷å äúðâà çà îãðåâ

Страницата подготви Мая ЙОВАНОВСКА

бъде осигурен през
2022 г., е с 250 000
кубика повече спрямо
2021 г. С цел прозрач-
ност бе въведена мярка
за преминаване към
електронни търгове и
конкурси при продажба
на дървесина, припом-
ни министърът.

Министър Иван Иванов и неговият екип
отчетоха свършеното през последните седем месеца

Ëåòâàòà å âäèãíàòà âèñîêîËåòâàòà å âäèãíàòà âèñîêîËåòâàòà å âäèãíàòà âèñîêîËåòâàòà å âäèãíàòà âèñîêîËåòâàòà å âäèãíàòà âèñîêî
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Поредната годишнина от гибелта на
Вапцаров. Времето е неумолимо и не
спира своя ход.

Къде е Вапцаровата вяра днес?
Има ли я? Къде са неговите идеали?
Къде са мечтите, в които “няма цензу-
ра”, които “греят с синкава прозрач-
ност”?

И колцина днес, когато посегнат на
вярата (на онази, Вапцаровата, Боте-
вата, Гео Милевата...), са готови да се
борят за нея като “ранена в сърцето
пантера”?

Прекалено материални станахме,
меркантилни. И смирени... Превърнах-
ме парите в основна “ценност”, а его-
измът и снобарщината - в “правилен”
модел на поведение. Бездушни към
страдащите, към бедните, към изнемог-
ващите...

Бутафорното време, в което днес
живеем, крие зад лъскавата станиоле-
на обвивка цялата си грозота. Време,
което “разровиш ли го - ще мирише/ и
ще горчи като отрова”.

Време на огромно социално разде-
ление и неправда. Несправедливо... И
опростачено... “Народът - прост,/ жи-
вота - тежък, скучен./ Живот без маска
и без грим -/ озъбено, свирепо куче.”

И днес, слезли от екрана и от стра-
ниците на жълтата преса, шестват
съвременните варианти на Джон и
Грета от “Кино” като модели на под-
ражание - олигархът и мутрата с ръце
“чиличени” и силиконката “като жре-
бица от разплодник”? А за голяма част
от българския народ остава “сивия жи-
вот,/ борба за хлеб,/ мечти неясни”.

Тогава не е ли време да извикаме
Вапцаровото “Стига!” И да се опита-
ме да променим живота си, да го на-
правим такъв, какъвто са го виждали
онези мечтатели, които са пренебрег-
нали личното за сметка на общото.
Които са жертвали себе си за свобо-

“Никола Вапцаров - отри-
чан и обичан! Днес младите
хора го възприемат като един
от задължителните автори за
изучаване по литература. Не
всеки може да го разбере и да
обикне творчеството му, но да
не забравяме, че изкуството, в
частност поезията, не е лъжи-
ца за всяка уста. Факт е, че на
пръв прочит Вапцаровото
творчество предизвиква проти-
воречие и учениците не могат
да кажат дали го разбират и
харесват. Когато се запознаят
с биографията и цялостното му

Íèêîëà Âàïöàðîâ -
íåâúçìîæíèÿò ðàçñòðåë
Големите поети продължават да живеят

Боян БОЙЧЕВ Никола Вапцаров

Никола и Бойка Вапцарови

дата и вярата в утрешния по-справед-
лив ден.

Преди години, на изпит в универ-
ситета, ми се падна да говоря за
предсмъртните стихотворения на Вап-
царов. В главата ми изникна целият
задълбочен анализ, изникнаха методи-
те, по които да ги предам на ученици-
те в училище... И точно когато бях

готов да нахвърлям всичко това на
белия лист, разбрах, че е ненужно.
Защото предсмъртните стихотворения
на Вапцаров не е необходимо да се
анализират. Те просто се цитират и
всеки за себе си трябва да ги разбере.
Ако може, ако има ум и сетива за това.
В тях е събран целият Вапцаров. И
неговата безкористна вяра в бъдеще-

то, живота и хората, и неговата всеот-
дайна, лишена от егоизъм, любов към
любимата. Написани в миг на върхов-
но изпитание, е кощунствено да бъдат
разчепквани. Те трябва просто да се
усетят със сърцето. Така и казах тога-
ва на изпитващия ме преподавател...

Тогава? Къде е Вапцаров днес? До
нас, с нас. Големите поети продължа-
ват да живеят след разстрелите - на
войниците в Гарнизонното стрелби-
ще, на хулителите, на отрицателите,
на предателите... Защото в поезията
им звучи истината за живота. В слу-
чая с Вапцаров разстрелът е невъзмо-
жен. Можеш ли да разстреляш вяра,
която е “бронирана/ здраво в гърди-
те/ и бронебойни патрони/ за нея/
няма открити”? И за която времето
няма значение. Вяра, свързана с веч-
ната човешка борба за свобода, ра-
венство и братство.

Никола Вапцаров е сред нас. И
въпрос на избор е дали ще крачиш с
него по трънливия, но достоен път, или
не... Но преди да избереш, прочети още
веднъж предсмъртните му стихотво-
рения и се опитай да ги усетиш.

ПРОЩАЛНО

                На жена ми

Понякога ще идвам във съня ти
като нечакан и неискан гостенин.
Не ме оставяй ти отвън на пътя -
вратите не залоствай.

Ще влезна тихо.
Кротко ще приседна,

ще вперя поглед в мрака да те
видя.
Когато се наситя да те гледам -
ще те целуна и ще си отида.

***

Борбата е безмилостно жестока.
Борбата както казват, е епична.
Аз паднах. Друг ще ме смени и...
толкоз.
Какво тук значи някаква си

личност?!

Разстрел, и след разстрела - червеи.
Това е толкоз просто и логично.
Но в бурята ще бъдем пак със тебе,
народе мой, защото те обичахме!

14 ч. - 23.07.1942 г.

Êàê ìëàäèòå âúçïðèåìàò Íèêîëà Âàïöàðîâ?
творчество, сякаш все повече
млади хора преоткриват този
неподражаем поет от пантео-
на на великите български ав-
тори. Осъзнавайки каква за-
губа за българската литера-
тура е смъртта на Вапцаров,
младото поколение се отнася
с уважение и възхищение към
наследството, което ни е ос-
тавил.”

Моника Вълчева,
учител по БЕЛ

“Понякога ще идвам във
съня ти...” е цитат от произве-
дението, с което Вапцаров е
най-често познат на младото
поколение. Поетът привлича
тийнейджърите по-скоро с ху-
манната тематика в творчест-
вото си, отколкото със соци-
алната.  “Песен за човека” и
“Кино” също са едни от най-
предпочитаните му стихотво-
рения, които докосват младите

и ги карат да разсъждават
върху проблемите от съвреми-
ето на Вапцаров, които разби-
раме, че са актуални и днес.
Това, което аз си взех от твор-
чеството на поета, е вярата, с
която е пропита почти всяка
негова творба, а според мен, и
самата му личност.”

Маргарита Борисова,
учител по БЕЛ

“За мен лично Вапцаров не
е терорист, а човек, който оби-
ча живота и се бори за по-
справедлив свят, защото всич-
ките му стихотворения са про-
пити от жажда за живот и ус-
трем към по-добро бъдеще.”

Теодора Арсова,
учител по БЕЛ

“Учениците четат с голям
интерес стихотворенията на
Вапцаров. Привлича ги чиста-
та и неподправена поезия.
Когато четат, усещат силното

му желание за живот. Според
мен лириката на Никола Вап-
царов е своеобразен връх в
българската литература.”

Димитър Кацаров,
учител по БЕЛ

“Никола Вапцаров оставя
следа в живота на тези, които не
спират да се борят. Неговият
път сякаш е предначертан и
немислим без творчеството му.
Усещам го като човек, който ме
подтиква да се боря за себе си,
за любовта, за обществото...
Вярата в живота е нещо, което
крепи Никола Вапцаров. Той не
спира да търси себе си, което за
младите хора трябва да бъде
модел за подражание. Макар и
написал само една стихосбирка
“Моторни песни”, той е оста-
вил духа и най-съкровените си
ценности в своите произведе-
ния. Неговата целеустременост
и жажда за живот, въпреки вре-
мената, в които е живял, показ-

ват колко уникален и неповто-
рим е той. За мен Никола Вап-
царов остава един съвременен
будител, за когото трябва да си
спомняме и от когото да се учим
да бъдем състрадателни, борбе-
ни и вярващи, че светът може да
бъде едно красиво място,
изпълнено с доброта.”

Зорница Каменова,
ученичка 11 клас

“Никола Вапцаров е автор,
който е способен да накара
читателите да погледнат живо-
та от различни аспекти. Всеот-
даен и смел човек като него не
би могъл да бъде забравен.
Едно от стихотворенията, ко-
ито ме карат да потъна в мъка,
е “Прощално”. Силно и завла-
дяващо произведение, написа-
но под влияние на искрените
му чувства към неговата лю-
бима. Четейки Вапцаровите
творби, младите могат да от-
крият нова капка вяра и надеж-
да за предстоящия си живот.”

Гергана Спасова,
ученичка 11 клас

Отговор на този въпрос
потърсихме сред млади
учители по български
език и литература
и сред ученици,
на които им предстои
да държат матура.

Ръкопис на “Прощално”
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НАКРАТКО

СНИМКА “МОНТЕ МЮЗИК”

Ìþçèêúëúò „Îðêåñòúð
áåç èìå” ñ ïðåìèåðà
â Ïëîâäèâ
Постановката на Борис
Панкин ще се играе на
Античния театър на 1 август

Мюзикълът, без който не
можем - “Оркестър без име”,
ще бъде представен на сце-
ната на Античния театър в
Пловдив 40 години след като
култовият филм излиза на
екран. Ролята на Велко е
поверена на Мариан Бачев,
младата надежда на българ-
ския мюзикъл Борислав Ве-
женов ще е Филип, Гошето
ще изиграе Йоан Попов, а в
образа на Павката ще се
превъплъти Николай Догра-
маджиев. Красивата и та-
лантлива певица и актриса
Волена Апостолова достой-
но ще замести Катето Евро
в образа на Рени, а Димит-
рина Германова ще е нежна-
та и чувствителна Ваня, на-
учи ДУМА от Йоана Ива-

СНИМКA “МОНТЕ МЮЗИК”

нова, пиар и артистичен ме-
ниджър на “Монте мюзик”.

16 златни български хита
на Васил Найденов, “Танг-
ра”, “Щурците”, “Сигнал”,
“ФСБ”, “LZ” и Силвия Ка-
царова, “Кукери”, “Кон-
трол” и “Тоника”, както и
песента “Оставаме” на Бо-
рис Карадимчев, с която
завършва филмът, ще про-
звучат на 1 август в града
под тепетата.

“Всеки от нас мечтае да
полети на крилете на нещо,
което обича да прави, дори
то да не е неговата профе-
сия. Нито един от оркест-
рантите - монтьор, касиер,
продавачка, не е музикант,
но всички те имат една и
съща мечта - искат да поле-

тят на
крилете на музи-
ката”, разказва режисьорът
на мюзикъла Борис Панкин
и продължава: “Няма нищо
по-хубаво от това да след-
ваш мечтата си, а когато си
повярваш, че можеш, ти ве-
роятно наистина можеш. Ето
защо “Оркестър без име” е
толкова близък до българска-
та душевност.”

Сценографските и кос-
тюмографските решения на
Петър Митев и хореогра-
фията на Анастасия Недел-
чева пресъздават 70-те го-
дини на миналия век у нас.
Със соцепохата са съо-

б р а з е н и
също музикалните

инструменти и дори чужде-
странните песни, които
звучат във филма. И, за раз-
лика от филмовите оркест-
ранти, артистите в мюзикъ-
ла наистина пеят.

“Оркестър без име” е
джу бокс мюзикъл, подобно
на “Мамма миа”, с готови
песни. Без да се намесва в
оригиналния аранжимент,
маестро Страцимир Павлов
е адаптирал този рок и поп
мюзикъл за оркестър с кла-
сически и поп музиканти.

Øåéñåò ãîäèíè „Ïèðèí ïåå” ïðåäñòàâÿ
àâòåíòè÷íèÿ ôîëêëîð íà Ïèðèíñêèÿ êðàé

Преди шейсет години се поставя нача-
лото на Регионалния събор на народното
творчество “Пирин пее”, който заема едно
от челните места по масовост и организа-
ционно-художествена реализация. Досега
с голям успех са проведени 15 събора,
като първият е през 1962 г., а до 1985 г.
те са на всеки пет години, съобщи БТА.

Съборът има богата история, но през
1985 г. е преустановен. Повече от десе-
тилетие по-късно - през 1997 г., е възста-
новен успешно и категорично заявява
своето присъствие в културния живот
на страната и на Пиринския край.

Тази година 16-ото издание на “Пи-
рин пее” ще събере на 30 и 31 юли в
местността “Предел” повече от 1500

участници от всички общини на терито-
рията на област Благоевград. Очакват се
и гости от други области на страната,
които ще покажат запазени през векове-
те образци от фолклора и традиционна-

та култура от Благоевградска област.
60-годишнината от първото про-

веждане на събора ще бъде отбелязана
с голям концерт в първия ден - 30 юли.
В неделя - 31 юли, е официалният за-
ключителен концерт. Тази година
съборът се провежда под патронажа
на президента Румен Радев. Основни
инициатори и организатори са Обла-
стната администрация - Благоевград, и
община Разлог, а провеждането му е
подкрепено от всички общини на те-
риторията на областта.

Отличените творци от “Пирин пее”
ще представят област Благоевград на На-
ционалния събор на българското народно
творчество в Копривщица (5-7 август).

СНИМКА ILINDENPRES.BG
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‡, Ë Ó·˘ÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÎÂÍÓ‡ÚÎÂÚËÚÂ, Á‡Â‰-
ÌÓ Ò ÍÓËÚÓ ÒÎÂ‰‚‡ ‰Â‚ÌÓËÏÒÍ‡Ú‡ ÒÂÌ-
ÚÂÌˆËˇ ì«‰‡‚ ‰Ûı ‚ Á‰‡‚Ó ÚˇÎÓî.
   ◊ÂÒÚËÚ Ô‡ÁÌËÍ!

ŒÚ ÂÍËÔ‡ Ì‡ ƒ”Ã¿

Захари Карабашлиев е
новият писател драматург
на НТ „Иван Вазов”

Писателят Захари Карабашлиев

ще заеме позицията писател драма-

тург на Народния театър “Иван

Вазов”. Той ще съвместява поста с

този на главен редактор на издател-

ство “Сиела”, която заема от

2014 г. насам, научи ДУМА от изда-

телството. Авторът на “18% сиво”,

“Хавра” и “Опашката” от години е

свързан с театъра. Негови пиеси -

“Откат”, “Неделя вечер”, “Лисабон”,

“Опашката” и други, са поставяни

на български и чуждестранни сцени.

“Опашката” с режисьор Явор Гърдев,

създадена по едноименния му роман,

спечели “Аскеер 2022” за най-добра

постановка. През септември т.г. в

ДКТ “Иван Радоев” в Плевен пред-

стои премиера на друг негов текст -

“Талант”, с участието на актьорите

Александър Алексиев и Стоян Дойчев.

„Монолози” от
Мария Касимова-Моасе
е находище на изповеди

На 25 юли в 19 ч. ще се съберем

в кино “Кабана”, за да отпразнуваме

появата на вълнуващия сборник “Мо-

нолози”, дело на Мария Касимова-

Моасе - гласи поканата от изд. “Ко-

либри”. Входът е свободен. Книгата

е находище на изповеди. Разкази, спо-

делени от различни човеци - тий-

нейджъри, самотници, хора, изпадна-

ли от обществения поглед и станали

прозрачни за другите. Диалози, кои-

то водим сами със себе си. Тази книга

е родена с идеята да бъде сцена.

Трибуна за онези, които толкова

малко слушаме, а толкова много

имат да ни казват. Събитието е

част от проекта “Книги по ноти:

литература, театър и музика” на

изд. “Колибри” и се реализира с

подкрепата на Столичната община.

Äæóíèúð áåíä âäúõíà íîâ æèâîòà íà õèòà
„Ìàìà, òàòêî è àç” íà òðèî „Ñïåøåí ñëó÷àé”

“Вече 10 години съм на
този свят, но възрастните
хора така и не разбрах” е
любимата фраза от вечния
хит на трио “Спешен слу-

чай” - “Мама, татко и аз”, и
прощъпулник на Влади Ам-
пов-Графа. Талантливите
деца от детския духов ор-
кестър Джуниър бенд, кои-

то две поредни години бяха
част от неговите летни тур-
нета, върнаха песента в ра-
диоефира и интернет про-
странството, като с помощ-
та на своя ръководител Йор-
дан Цветанов, Графа и ав-
тора на новия аранжимент
Борислав Бояджиев-Борче
създадоха нова, свежа вер-
сия на хита от 80-те години
на миналия век.

Йордан Цветанов е
ръководител на детския ду-
хов оркестър към СУ “Еми-
лиян Станев” във Велико
Търново. Йордан създава
истински музиканти, според

автора на аранжимента Бо-
рислав Бояджиев-Борче,
който споделя, че записите
с децата били абсолютно
удоволствие, а самите те не
отстъпвали по професионал-
ни качества на възрастните
си колеги.

Влади Ампов се включва
на по-късен етап във вокално-
то аранжиране на песента, а
когато музикалният продукт е
завършен, екипът на “Danyor
Nevsta” създава ефектното и
шарено видео. Новата версия
на “Мама, татко и аз” може
да се види в ютюб канала на
“Монте мюзик”.
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ПЕТЪК
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ТЕЛЕЦ

Ще пристъпите към
изпълнение на програма-
та си активно. В раз-
говор  ще  споделяте
идеите си.

ОВЕН

Отнесете се с търпение
към работата и хора-
та, с които сте свърза-
ни, това ще ви помог-
не.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Погрижете се за себе
си,  нуждаете се от
спокойствие .  Вредни
навици  отнемат от
силата ви.

22 май - 21 юни

РАК

Пътуванията и срещи-
те ще са приоритетни.
Ще постигнете повече,
отдайте се на творче-
ство.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Потърсете средства-
та, от които се нуж-
даете, като се обърне-
те към близки или ко-
ректни хора.
.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Независимо от трудно-
стите, които срещате
всекидневно ,  ще  се
стремите към по-добри
условия.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще изразите сериозна
позиция по въпрос за
бъдещето на  повече
хора, с което ще си
спечелите доверие.
.
24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

С проект, в който сте
вложили много, ще при-
ключите период  от
живота си. Вече сте по-
силни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Възстановяването на
здравето и  духа  са
важни. Не се колебай-
те да направите повече
за себе си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще балансирате напре-
жението и натоваре-
ността от последните
дни, ако си позволите
развлечения.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Има какво да ви радва
на фона на случващото
се. Не търсете причини
да налагате мнението
си.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Занимания, целящи по-
добряване на физиката,
здравето и образовани-
ето, ще са особено по-
лезни.

ХОРОСКОП

СЪБОТА НЕДЕЛЯ ПОНЕДЕЛНИКДНЕС

34
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

36
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

37
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

34
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡
Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì¡Î‡„ÛÌËÚÂî - ‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ
10.00 ì¬ÓÈÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡‡ÎÂÊË-

ÚÂî - ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
/5, ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ÒÂËˇ/

11.10 ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌ-
ÚË ‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍ.
ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /11 ˜‡ÒÚ/Ô/
14.00 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
16.45 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.15 ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌ-

ÚË ‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /12, ÔÓÒÎ. ˜‡ÒÚ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî  - Ú‚ ÙËÎÏ

/6 ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/(16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏˇÌ‡Ú‡ - »ÒÔ‡ÌËˇ, ‰Ó-
ÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì—Î‡‰˙Í Ë „‡‰ÂÌî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ
01.45 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
02.15 ¬ Í‡‰˙ /Ô/
02.45 «Ì‡ÂÚÂ ÎË, ˜Â...
02.50 ì—Î‡‰˙Í Ë „‡‰ÂÌî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ /Ô/
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.13

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ - ÔÛ·-
ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî
- ÒÂË‡Î, ÂÔ.93, 94

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.13

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.13

01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5
ÂÔ.23

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

/Ô./

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.50 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.35 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî Ò

¿ÎÂÍÒÂÈ œËÏ‡ÌÓ‚

19.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìƒ‚Â Á‚ÂÁ‰Ë. ¡‡˘Ë Ë

‰Âˆ‡î

23.20 œÂ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ ÔÓ‚Ó‰

60-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

–ÓÏ‡Ì Ã‡‰ˇÌÓ‚

00.20 ì—ÛÔÂ¡Ó·Ó‚Ëî - ÙËÎÏ

02.00 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî Ò

¿ÎÂÍÒÂÈ œËÏ‡ÌÓ‚

02.55 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ì»Ï‡ÎÓ Â‰ÌÓ ‚ÂÏÂî -

ÙËÎÏ

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/

01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/

02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/

03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/

05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬ìî /Ô/

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ-

‰‡ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ

Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/

23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

/Ô/

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВОСЛЪНЧЕВОСЛЪНЧЕВО

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

 ‡ÚÓ Ô˙‚‡ ·Î‡„Ó‚ÂÒÚÌËˆ‡ Ì‡ ¬˙ÁÍÂ-
ÒÂÌËÂÚÓ Ò‚. Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎËÌ‡ Â ÔËÁÌ‡-
Ú‡ ÓÚ ˆ˙Í‚‡Ú‡ Á‡ ‡‚ÌÓ‡ÔÓÒÚÓÎÌ‡

 Ó„‡ÚÓ √ÓÒÔÓ‰ »ËÒÛÒ ’ËÒÚÓÒ ıÓ‰ÂÎ ÔÓ
√‡ÎËÎÂˇ Ë ˜ÂÁ —‚ÓˇÚ‡ ¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡ ÒËÎ‡
ËÁ‚˙¯‚‡Î ÎË˜·Ë Ë ˜Û‰ÂÒ‡, Í˙Ï ÌÂ„Ó
ÔËÒÚ˙ÔËÎ‡ ÊÂÌ‡ Ì‡ ËÏÂ Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎË-
Ì‡ (ÓÚ „. Ã‡„‰‡Î‡). “ˇ „Ó ÏÓÎËÎ‡ Á‡ ÔÓ-
ÏÓ˘. √ÓÒÔÓ‰ ËÁ„ÓÌËÎ ËÁ ÌÂˇ ÒÂ‰ÂÏ ·ÂÒÓ‚Â
Ë Ì‡Ô˙ÎÌÓ ˇ ËÁˆÂËÎ ÓÚ ·ÓÎÂÒÚÚ‡, ÓÚ ÍÓˇÚÓ
ÒÚ‡‰‡Î‡. ŒÚÚÓ„‡‚‡ ·Î‡„Ó‰‡Ì‡Ú‡ Ã‡Ëˇ
ÒÎÛÊËÎ‡ ÌÂÔÂÒÚ‡ÌÌÓ Ì‡ √ÓÒÔÓ‰‡, ÒÎÛ¯‡-
Î‡ ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ Û˜ÂÌËÂ Ë ‚˙‚ˇÎ‡ ÒÎÂ‰ ÌÂ„Ó
‰Ó Ò‡Ï‡Ú‡ ÕÂ„Ó‚‡ Í˙ÒÚÌ‡ ÒÏ˙Ú. «‡Â‰ÌÓ
Ò ‰Û„Ë Ò‚ÂÚË ÊÂÌË Úˇ „ÎÂ‰‡Î‡ ÒÚ‡‰‡ÌË-
ˇÚ‡ Ì‡ ’ËÒÚ‡ Ë ÔÎ‡˜ÂÎ‡ Á‡ ÕÂ„Ó. «‡Â‰ÌÓ
Ò Ï‡ÈÍ‡Ú‡ Ì‡ —Ô‡ÒËÚÂÎˇ Úˇ ÒÚÓˇÎ‡ ÔË
Í˙ÒÚ‡ Ë ‚Ë‰ˇÎ‡ Í‡Í ÔÓÎÓÊËÎË √ÓÒÔÓ‰‡ ‚
„Ó·‡.

—‚ÂÚËÚÂ ÊÂÌË ÔË„ÓÚ‚ËÎË ·Î‡„Ó‚ÓÌÌÓ
ÏËÓ, Á‡ ‰‡ ÔÓÏ‡Ê‡Ú Ò ÌÂ„Ó, ÒÔÓÂ‰ ̨ ‰ÂÈ-
ÒÍËˇ Ó·Ë˜‡È, ÚˇÎÓÚÓ Ì‡ »ËÒÛÒ ’ËÒÚÓÒ. »
ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÏËÌ‡Î‡ Ò˙·ÓÚ‡Ú‡, ‡ÌÓ ÒÛÚËÌ-
Ú‡ ÓÚË¯ÎË Ì‡ „Ó·‡. ÕÓ Ó˘Â ‰Ó ‡ÁÒ˙Ï‚‡-
ÌÂ ‰Ó¯Î‡ Ì‡ „Ó·‡ Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎËÌ‡ Ë
‚Ë‰ˇÎ‡, ˜Â Í‡Ï˙Í˙Ú Â ÓÚ‚‡ÎÂÌ Ë „Ó·˙Ú Â
Ô‡ÁÂÌ.

Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎËÌ‡ ÒÂ Á‡ÚÂÍÎ‡ ÔË ‡ÔÓ-
ÒÚÓÎËÚÂ …Ó‡Ì Ë œÂÚ˙ Ë ËÏ Í‡Á‡Î‡: ìƒË„-
Ì‡ÎË √ÓÒÔÓ‰‡ ÓÚ „Ó·‡, Ë ÌÂ ÁÌ‡ÂÏ ‰Â Ò‡
√Ó ÚÛËÎË.î …Ó‡Ì Ë œÂÚ˙ Ú˙„Ì‡ÎË ÔÓ‰Ë
ÌÂˇ Ë Í‡ÚÓ ‚ÎÂÁÎË ‚ ÔÂ˘Â‡Ú‡, ‚Ë‰ÂÎË, ˜Â
ÚˇÎÓÚÓ Ì‡ »ËÒÛÒ‡ „Ó ÌˇÏ‡, ‡ ‚ ˙„˙Î‡ ÎÂÊ‡Ú
Ò‡ÏÓ ÔÓ‚Ë‚ÍËÚÂ. “Â ÒÂ ‚˙Ì‡ÎË, ‡ Ã‡Ëˇ
ÓÒÚ‡Ì‡Î‡ Ì‡ „Ó·‡. » Í‡ÍÚÓ ÔÎ‡˜ÂÎ‡, Ì‡‰-
ÌËÍÌ‡Î‡ ‚ „Ó·‡ Ë ‚Ë‰ˇÎ‡ ‰‚‡ ‡Ì„ÂÎ‡ ‚
·ˇÎÓ Ó·ÎÂÍÎÓ ‰‡ ÒÂ‰ˇÚ - Â‰ËÌËˇÚ ÔË „Î‡-
‚‡Ú‡, ‡ ‰Û„ËˇÚ ÔË ÌÓÁÂÚÂ, „‰ÂÚÓ ·ËÎÓ
ÎÂÊ‡ÎÓ ÚˇÎÓÚÓ »ËÒÛÒÓ‚Ó. “Â È Í‡Á‡ÎË:
ìΔÂÌÓ, Á‡˘Ó ÔÎ‡˜Â¯?î

- ¬‰Ë„Ì‡ÎË √ÓÒÔÓ‰‡ ÏÓÂ„Ó Ë ÌÂ ÁÌ‡ˇ
„‰Â Ò‡ √Ó ÔÓÎÓÊËÎË.

 ‡ÚÓ Í‡Á‡Î‡ ÚÓ‚‡, Úˇ ÒÂ Ó·˙Ì‡Î‡ Ì‡-
Á‡‰ Ë ‚Ë‰ˇÎ‡ —‡ÏËˇ »ËÒÛÒ, ÌÓ ÌÂ √Ó ÔÓÁÌ‡-
Î‡ Ë ÏËÒÎËÎ‡, ˜Â Â „‡‰ËÌ‡ˇÚ.

- ΔÂÌÓ - Í‡Á‡Î È “ÓÈ, - Á‡˘Ó ÔÎ‡˜Â¯,
ÍÓ„Ó Ú˙ÒË¯?

- ¿ÍÓ ÒË √Ó ÚË ËÁÌÂÒ˙Î - Í‡Á‡Î‡ Úˇ, -
Í‡ÊË ÏË „‰Â ÒË √Ó ÔÓÎÓÊËÎ Ë ‡Á ˘Â √Ó
‚ÁÂÏ‡.

- Ã‡ËÈÓ! - Í‡Á‡Î È ÚÓ„‡‚‡ —Ô‡ÒËÚÂÎˇÚ.
≈‰‚‡ ÒÂ„‡ Ã‡Ëˇ √Ó ÔÓÁÌ‡Î‡ Ë ‡‰ÓÒÚ-

ÌÓ ËÁ‚ËÍ‡Î‡: ì”˜ËÚÂÎ˛!î
- ÕÂ ÒÂ ‰ÓÔË‡È ‰Ó ÏÂÌÂ - Í‡Á‡Î È

√ÓÒÔÓ‰, - ÌÓ Ë‰Ë ÔË ·‡ÚˇÚ‡ ÃË Ë ËÏ

Í‡ÊË, ˜Â ‚˙ÁÎËÁ‡Ï ÔË ÃÓˇ ŒÚÂˆ Ë ÔË
‚‡¯Ëˇ ŒÚÂˆ, Ë ÔË ÃÓˇ ¡Ó„ Ë ‚‡¯Ëˇ ¡Ó„!

¬ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ Ë ‰Û„ËÚÂ ÊÂÌË, ÍÓËÚÓ
‚Â˜Â ÒÂ ‚˙˘‡ÎË ÓÚ „Ó·‡, ÒÂ˘Ì‡ÎË ÔÓ
Ô˙Úˇ —Ô‡ÒËÚÂÎˇ,  ÓÈÚÓ ËÏ Í‡Á‡Î: ì–‡‰‚‡È-
ÚÂ ÒÂ!î Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎËÌ‡, ÍÓˇÚÓ Ô˙‚‡
‚Ë‰ˇÎ‡ ‚˙ÁÍ˙ÒÌ‡ÎËˇ √ÓÒÔÓ‰, ÛÚÂ¯ËÎ‡
ÒÍ˙·ˇ˘ËÚÂ Û˜ÂÌËˆË Ò ‡‰ÓÒÚÌËÚÂ ‰ÛÏË:
ì’ËÒÚÓÒ ‚˙ÁÍÂÒÂ!î  ‡ÚÓ Ô˙‚‡ ·Î‡„Ó‚Â-
ÒÚÌËˆ‡ Ì‡ ¬˙ÁÍÂÒÂÌËÂÚÓ, Úˇ Â ÔËÁÌ‡Ú‡
ÓÚ ˆ˙Í‚‡Ú‡ Á‡ ‡‚ÌÓ‡ÔÓÒÚÓÎÌ‡.

œÓ‰ÌÂÒÎ‡ Ì‡ ËÏÔÂ‡ÚÓ “Ë·ÂËÈ ̃ Â-
‚ÂÌÓ ̌ ÈˆÂ Ë ÏÛ Í‡Á‡Î‡: ì’ËÒÚÓÒ ‚˙ÁÍÂ-
ÒÂ!î

—ÎÂ‰ ¬˙ÁÌÂÒÂÌËÂÚÓ √ÓÒÔÓ‰ÌÂ Ã‡Ëˇ
Ã‡„‰‡ÎËÌ‡ ÔÂÍ‡‚‡Î‡ Ò ÔÂÒ‚ÂÚ‡ ¡Ó„ÓÓ-
‰Ëˆ‡ Ë ‡ÔÓÒÚÓÎËÚÂ ‚ ÔÓÒÚÓˇÌÌ‡ ÏÓÎËÚ‚‡ Ë
·ËÎ‡ Ò‚Ë‰ÂÚÂÎÍ‡ Ì‡ Ô˙‚ËÚÂ ÛÒÔÂıË Ì‡
ıËÒÚËˇÌÒÍÓÚÓ Û˜ÂÌËÂ ‚ …ÂÛÒ‡ÎËÏ.
÷˙ÍÓ‚ÌÓÚÓ ÔÂ‰‡ÌËÂ „Ó‚ÓË, ̃ Â ÔÓÒÂÚËÎ‡
–ËÏ Ë ̃ Â ÔÓ‰ÌÂÒÎ‡ Ì‡ ËÏÔÂ‡ÚÓ‡ “Ë·ÂËÈ
˜Â‚ÂÌÓ ˇÈˆÂ, Í‡ÚÓ ÏÛ Í‡Á‡Î‡: ì’ËÒÚÓÒ
‚˙ÁÍÂÒÂ!î » ÏÛ ‡ÁÍ‡Á‡Î‡ Á‡ Í˙ÒÚÌ‡Ú‡
ÒÏ˙Ú Ì‡ √ÓÒÔÓ‰‡. œÓ ÔËÏÂ‡ Ì‡ Ò‚.
Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎËÌ‡ Û ıËÒÚËˇÌËÚÂ ‚ÎˇÁÎÓ ‚
Ó·Ë˜‡È ‰‡ ‰‡ˇ‚‡Ú Â‰ËÌ ‰Û„ËÏÛ ˜Â‚ÂÌË

ˇÈˆ‡ Á‡ ÒÔÓÏÂÌ Ì‡ ’ËÒÚÓ‚ÓÚÓ ¬˙ÁÍÂÒÂ-
ÌËÂ.

ŒÚ –ËÏ Ò‚. Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎËÌ‡ ‰Ó¯Î‡ ‚
≈ÙÂÒ, Í˙‰ÂÚÓ ‰Ó Ò‡Ï‡Ú‡ ÒË ÒÏ˙Ú ÔÓÏ‡„‡-
Î‡ Ì‡ Ò‚. …Ó‡Ì ¡Ó„ÓÒÎÓ‚ ‚ ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ‡ÔÓÒ-
ÚÓÎÒÍË ÚÛ‰Ó‚Â. ¬ V ‚ÂÍ ÌÂÈÌËÚÂ ÏÓ˘Ë ·ËÎË
ÔÂÏÂÒÚÂÌË ÓÚ ≈ÙÂÒ ‚ ÷‡Ë„‡‰.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 22 ̨ ÎË —‚. ÏËÓÌÓÒËˆ‡ Ë ‡‚ÌÓ‡ÔÓÒÚÓÎÌ‡ Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎËÌ‡. ¬˙Á‚˙˘‡ÌÂ ÏÓ˘ËÚÂ Ì‡ Ò‚. Ò‚˘Ï˜Í ‘ÓÍ‡
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 140

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ÿÔËÓÌË‡ÌÂ. ŒÎËÓ. ŒÔ-
ÚËÏËÒÚË˜ÌÓÒÚ. ¿ÓÂ. œÓÒÂ‰ÌËÍ. ì“““î.
ìœ—¬î. ƒ—Œ. —Û. ƒËÂ. ≈. ÕÓÊ‡Ë. —ÍÂÎÂÚË.
ì»ÎËî. –Û /¬ËÎıÂÎÏ/. “ËÌÂÒ /–ÓÈ/.  ÎËÓ. Õ‡‚.
 ‡ÌÚ‡. ¡Â‰‡. —Ë‡Î. ŒÎËÏÔËˇ. »Ì. Õ‡‰ÎÂÁ.
¿Î. ŒË. ƒËÂ„Ó /≈ÎËÒÂÓ/. √“Œ. ì—‡‡ˇî. ≈„Ó-
Ó‚‡ /À˛·Ó‚/. —‡Ô. Œ‰‡. ŒÍÂ /“ÓÏ/. ìÀ»¿«î.
ŒÚÍ‡Á. ŒÂÎ‡. –‡. Õ‡ÂÏË. «ÎÓ. “‡Ô. ≈Ì. ¿‰.
ÕÓÎÚË /ÕËÍ/. ì“¿î. »Á‡Ë /…ÓÊÂÌ/. ¿Í‡. »ÒÚÓ-
ÏËÌ / ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌ/. ¡‡ÎÓÌ. —ÂÓ /≈ËÍÓ/. –‡-
‰Ë‡ÌÚ. ì¿Òˇî. ÷‚ÂÚˇ. ì≈À»¿î.  ‡Í.

Œ“¬≈—ÕŒ: —ÔÓÚËÒÚÍË. »Ì‰ÓÌÂÁËÂˆ.
»ÔÓÚÂÍË‡ÌÂ. ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚ /√ÂÓ„Ë/. ÃÓÚÂÚ.
≈Ì‡Î‡„Â.  Â. »Ú. ÕË. ≈ÎÂÌ. ƒÓ„‡Ï‡. ŒÚ.
–ËÏ. œÂÒÚÓÎ. «Ë‰. Ã‡ˇ. –ËÔÒ. ¿ÎÂ„Ó. »‰.
◊‡ÒÓ‚ÌËÍ. »ÁÚÓÍÓÁÌ‡ÌËÂ. Õ“—. ÀÓÏ. Œ‚Â-
ÎÓÍ. ¿Î /ƒ‡ÌËËÎ/. —ÂË‰ÊËË. œ‡. ¿ÂÓÎ‡.
ÕË. ◊ÂÒ‡ÎÓ. ì»–—î. ¡“¿.  ÓÌ‰ÓË. ¡ˇÎ‡ —Î‡-
ÚËÌ‡. ÀÓÌ. ÕÂ. –‡Ë. À‡Í. ÃËÒËÒ. –‡‰ËÓ‡Ô‡-
‡Ú. ŒÒ‡. ŒÚÍÛÔÛ‚‡ÌËˇ. «‡Ô‡ÒÌˇÍ.
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¿ÍÓ ÛÒÔÂÂÏ ‰‡ Á‡Ô‡ÁËÏ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë ‰‡ Á‡ÒËÎËÏ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ Á‡˘ËÚ‡ Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡
ÒË, ¯‡ÌÒ˙Ú ‰‡ ÒÂ ËÁÔ‡‚ËÏ ÔÓ‰„ÓÚ‚ÂÌË ÔÂ‰ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÍÓÈÚÓ Ë ‰‡ Â
‚ËÛÒ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡. ’‡Ì‡Ú‡ Ë ‰Ó·ÓÚÓ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ Ò‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ
‚‡ÊÌË Í‡ÍÚÓ Á‡ ÛÏÂÌËÂÚÓ Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ‰‡ ÒÂ ÔÂ‰Ô‡Á‚‡ ÓÚ ‚˙Ì¯ÌË ‚Â‰ËÚÂÎË, Ú‡Í‡
Ë Á‡ ˆˇÎÓÒÚÌÓÚÓ ÌË Á‰‡‚Â.

«Ì‡ÂÚÂ ÎË ÍÓÎÍÓ ̂ ÂÌÌÓ Â ̃ Â‚ÌÓÚÓ Á‰‡‚Â Á‡ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÌË ÒËÒÚÂÏ‡? —ÔÓÂ‰ ËÁÚÓ˜Ì‡Ú‡
ÏÂ‰ËˆËÌ‡, ‡ÍÓ ˜Â‚‡Ú‡ Ò‡ Á‰‡‚Ë Ë ÙÛÌÍˆËÓÌË‡Ú Ô‡‚ËÎÌÓ - ÁÌ‡˜Ë Â Á‰‡‚Ó ˆˇÎÓÚÓ
ÚˇÎÓ. “Ó‚‡ ÌËÍ‡Í ÌÂ Â ÒÎÛ˜‡ÈÌÓ. ◊Â‚‡Ú‡ Ò˙‰˙Ê‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÏÛÌÌË ÍÎÂÚÍË, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ
ˆˇÎ‡Ú‡ ÓÒÚ‡Ì‡Î‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ ˜Ó‚Â¯ÍÓÚÓ ÚˇÎÓ. ¬ ÏÌÓ„Ó ÒÎÛ˜‡Ë ÔÓÌËÊÂÌËˇÚ ÌË ËÏÛÌËÚÂÚ ÒÂ
‰˙ÎÊË ËÏÂÌÌÓ Ì‡ ÎÓ¯‡ ÍÓÏÛÌËÍ‡ˆËˇÚ‡ ‚ ˜Â‚‡Ú‡.  ‡ÚÓ ÒÂ ËÏ‡ ÔÂ‰‚Ë‰, ˜Â 80 % ÓÚ
ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ Â ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌ‡ ‚ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌËˇ Ú‡ÍÚ, ÔÓ‰‰˙Ê‡ÌÂÚÓ Ì‡ Á‰‡‚Ë
˜Â‚‡ Â ÓÒÌÓ‚Ì‡ ˆÂÎ Á‡ ÔÓ‰‰˙Ê‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ì‡¯ÂÚÓ Á‰‡‚Â Ë ‰Ó·Ëˇ ÌË ËÏÛÌËÚÂÚ.

◊Ó‚Â¯ÍÓÚÓ ÚˇÎÓ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ Ò‚ÓË ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌË ÂÌÁËÏË Ë ÓÍÓÎÓ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡Ú‡ ÓÚ Ó·˘ÓÚÓ
ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚Ó Ì‡ ÂÌÁËÏË ‚ ÚˇÎÓÚÓ ÒÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ú Á‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ. ≈ÌÁËÏËÚÂ Ò‡ ÔÓ-
ÚÂËÌË, ÍÓËÚÓ ÛÒÍÓˇ‚‡Ú ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ Â‡ÍˆËË ‚ Ó„‡ÌËÁÏ‡ (ÔÓÌˇÍÓ„‡ Ì‡‰ 1000 Ô˙ÚË).
ÕÂ‰ÓÒÚË„˙Ú ‰ÓË Ò‡ÏÓ Ì‡ Â‰ËÌ ÂÌÁËÏ ·Ë ÔÓ‚ÎËˇÎ Ì‡ ˆÂÎËˇ ÌË ÏÂÚ‡·ÓÎËÁ˙Ï. ŒÒÌÓ‚-
Ì‡Ú‡ „ËÊ‡ Ì‡ ÚˇÎÓÚÓ Â ‰‡ ÓÒË„ÛË ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ı‡ÌËÚÂÎÌË ‚Â˘ÂÒÚ‚‡ Á‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂÚÓ
ÒË  Í‡ÚÓ ‡Á„‡‰Ë Ë ÛÒ‚ÓË ÔÓ‰ÛÍÚËÚÂ Ë „Ë ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ ËÁÚÓ˜ÌËÍ Ì‡ ÔÓÎÂÁÌË ‚Â˘ÂÒÚ‚‡.
“ÓÁË ÔÓˆÂÒ ÓÚÌÂÏ‡ ÏÌÓ„Ó ÂÌÂ„Ëˇ, ÓÒÓ·ÂÌÓ ‡ÍÓ Ó„‡ÌËÁÏ˙Ú Úˇ·‚‡ Ò‡Ï ‰‡ ÒËÌÚÂÁË‡
ÎËÔÒ‚‡˘ËÚÂ ÂÌÁËÏË.

œË ı‡ÌÂÌÂ, Ì‡‰ 50% ÓÚ ÂÌÂ„ËˇÚ‡ ÒÂ ËÁ‡ÁıÓ‰‚‡ Á‡ ÔÓˆÂÒËÚÂ Ì‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ.
œË ÒËÎÂÌ ÒÚÂÒ, ÏÌÓ„Ó ÌËÒÍ‡ ËÎË ÏÌÓ„Ó ‚ËÒÓÍ‡ ÚÂÏÔÂ‡ÚÛ‡, ËÎË ‰Û„Ó ÂÍÒÚÂÏÌÓ
Ó·ÒÚÓˇÚÂÎÒÚ‚Ó, ÚˇÎÓÚÓ ÒÂ ÌÛÊ‰‡Â ÓÚ ÏÌÓ„Ó ÔÓ‚Â˜Â ÂÌÁËÏË, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ ‚ ÌÓÏ‡ÎÌÓ Ò˙ÒÚÓ-
ˇÌËÂ. ¬˙ÔÂÍË ˜Â ÚˇÎÓÚÓ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ Ò‚ÓË ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË, ÚÓ‚‡
ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ Â ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ, Á‡ ‰‡ ‡Á„‡‰Ë Ì‡Ô˙ÎÌÓ ‚‡ÂÌË ËÎË ÔÂ‡·ÓÚÂÌË ı‡ÌË,
Ì‡ÔËÏÂ. ¬ ÚÂÁË ÒÎÛ˜‡Ë ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌËÚÂ ÂÌÁËÏË ÔÓÏ‡„‡Ú Á‡ Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÚÂÒ‡ ‚
ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡, ÔÓ‰ÔÓÏ‡„‡Ú Ô‡‚ËÎÌÓÚÓ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ı‡ÌËÚÂÎÌË ‚Â˘ÂÒÚ‚‡
Ë Ò˙Á‰‡‚‡Ú Ë‰Â‡ÎÌ‡ ÒÂ‰‡ Á‡ 80% ÓÚ ËÏÛÌÌËÚÂ ÍÎÂÚÍË, ÍÓËÚÓ ÒÂ Ì‡ÏË‡Ú ‚ ˜Â‚‡Ú‡.

ƒÓ·‡‚ÍËÚÂ, ÍÓËÚÓ ‚ÍÎ˛˜‚‡Ú ÂÌÁËÏË, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÏÓ„Ì‡Ú Á‡ ÔÓ‰‰˙Ê‡ÌÂ Ì‡ ı‡ÌÓÒ-
ÏËÎ‡ÚÂÎÌÓÚÓ Ë ËÏÛÌÌÓÚÓ Á‰‡‚Â.

œÓ‰ÛÍÚ˙Ú ≈ÌÁË-ÃËÎ (Enzy-Mill) Ò˙‰˙Ê‡ ÒÂ‰ÂÏÚÂ Ì‡È-‚‡ÊÌË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁË-
ÏË, ÔÓ‰·‡ÌË ÓÚ ‡ÒÚËÚÂÎÌË ËÁÚÓ˜ÌËˆË Ë ÏËÍÓÓ„‡ÌËÁÏË ‚ Deerland  USA, ÎË‰Â ‚
ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÂÌÁËÏË. “Â ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡Ú ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚‡ÊÌËÚÂ Á‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÌÛÚË-
ÂÌÚË, Í‡ÚÓ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, Ï‡ÁÌËÌË, ÔÓÚÂËÌË, ‚ËÚ‡ÏËÌË Ë ÏËÌÂ‡ÎË. “‡·ÎÂÚÍËÚÂ Ò‡
ÛÒÚÓÈ˜Ë‚Ë Ì‡ ÒÚÓÏ‡¯Ì‡Ú‡ ÍËÒÂÎËÌÌÓÒÚ, ËÏ‡Ú ¯ËÓÍ ÒÔÂÍÚ˙ Ì‡ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ. “‡·ÎÂÚÍËÚÂ ‚
≈ÌÁË-ÃËÎ (Enzy-Mill) ÌÂ Ò˙‰˙Ê‡Ú ÊË‚ÓÚËÌÒÍË ÔÓ‰ÛÍÚË, Óˆ‚ÂÚËÚÂÎË Ë ÍÓÌÒÂ‚‡ÌÚË!
ÃÓ„‡Ú ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú Ë ÓÚ ‚Â„ÂÚ‡Ë‡ÌˆË. ƒÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌÓÚÓ ÔËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË
ÂÌÁËÏË Á‡ÒËÎ‚‡ Ò˙ÔÓÚË‚ËÚÂÎÌËÚÂ ÒËÎË Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡, ÔÓÏ‡„‡ ÔË ‚˙ÁÔ‡ÎÂÌËˇ, ÔÓ‰Ó·-
ˇ‚‡ Í˙‚ÓÓ·‡˘ÂÌËÂÚÓ, ÔÓÏ‡„‡ ÔË Á‡‡ÒÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡ÌË Ë ÒÂ ·ÓË Ò ‚ËÛÒË!

≈ÌÁË-ÃËÎ (Enzy-Mill) ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ, ‚ ÂÁÛÎÚ‡Ú Ì‡ ÍÓÂÚÓ ÌÂ ̃ Û‚ÒÚ‚‡ÏÂ
ÚÂÊÂÒÚ Ë ·ÓÎÍË ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, ÔÂ‰ÓÚ‚‡Úˇ‚‡ ÔÓ‰Û‚‡ÌÂÚÓ Ë Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ „‡ÁÓ‚ÂÚÂ. œÓ‚Ë¯‡‚‡
ËÏÛÌËÚÂÚ‡ Ë Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌËˇ ËÏÛÌÂÌ ÓÚ„Ó‚Ó.

ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ≈ÌÁË-ÃËÎ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ Ë ·ÂÁ ÂˆÂÔÚ‡ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ https://
botanic.cc/products/enzymill/.
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Ботев Пд измъкна нулево равен-
ство с АПОЕЛ Никозия в първи мач
от II кръг на пресявките за Лигата
на Конференциите. Така двата тима
оставиха развръзката за реванша
след седмица на острова на Афроди-

та. Хиксът за “канарите” обаче е
престижен, защото кипърците са
доста по-елитен тим от пловдивския.

Мачът в София бе предшестван
от инциденти с привърженици на
двата отбора, които се биха на Ор-

лов мост. Имаше задържани.
“Тежък двубой, но това е огром-

на стъпка за нас, защото след първи-
те два мача в България започнахме
добре. Не показахме никакъв страх
от АПОЕЛ. Нещата се усложниха,

когато започнаха да задържат топ-
ката повече. Видя се, че и двата
отбора не са готови физически все
още. Шансовете остават 50 на 50”,
заяви треньорът на Ботев Азрудин
Валентич.

Áîéêî ðàâåíñòâî çà Áîòåâ Ïä

Сърбинът подписа за две години

Младен Кръстаич е новият
селекционер на националния
отбор по футбол. Сърбинът под-
писа за 2 години, след като бе
одобрен от Изпълкома на БФС.
Той води в София екипа си -
Стефан Янкович, Неманя Милин-
чич, Дарко Божович. Към тях ще
се присъедини Иван Иванов.
Бившият защитник, който е изве-
стен с прозвището Русия, в мо-
мента е треньор в школата на
Славия. Двамата се познават от

Мондиала в Русия. На клубно
ниво е водил Бачка Топола и
Макаби ТА (Изр), а като футбо-
лист има над 300 мача за нем-
ските Шалке и Вердер.

“Взе се решение, че трябва
да се осигури чужд специалист.
По много причини. На нашия
отбор му трябва дисциплина и
характер, затова се спряхме на
Кръстаич. Само веднъж сме
имали такъв специалист, откак-
то съм президент. Това беше

СНИМКА СПОРТАЛ

Боби Михайлов представи новия селекционер на България Младен Кръстаич (вдясно)

Êðúñòàè÷ ïîå Áúëãàðèÿ
общия им престой в Партизан.

Кръстаич няма богата тре-
ньорска кариера, но през 2018
г. извежда Сърбия до участие на

Лотар Матеус, но той беше без
помощници от чужбина”, каза
шефът на БФС Боби Михайлов.

“Имате много талантливи

млади футболисти и затова се
съгласихме на това предложе-
ние. За последната година в на-
ционалния отбор е имало 47

играчи, някои от които с по 1
мач. Сменили сте 7 вратаря в 8
мача, което е малко несериозно.
Ще съм постоянно на терен.

Такъв бях и като футболист,
работя постоянно. И като фут-
болист винаги давах всичко от
себе си”, каза Кръстаич.


